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Na linke M-Rosy / Do Vašej pozornosti 

Petícia za sr. Agátu ohrozená 

Milí priatelia, dňa 17. júna 2004 združenie o. 

z. Magnificat vyhlásilo petičnú akciu pútnikov 

za povolenie  sestre Agáte Burejovej navšte-

vovať miesto zjavení  Pri Brale v katastri obce 

Malé Ozorovce a zverejňovať posolstvá, ktoré 
dostáva... 

Do dnešného dňa sme odoslali Generalátu sestier 

OSBM do Ríma  hárky s 2755 podpismi. Hárky 

zároveň posielame aj Mons. Milanovi Chauturovi, 

CSsR. Chystáme ďalšiu zásielku, pretože 
podpisov je už vyše 5000. 

Ako sme sa dozvedeli,  niektorí správcovia farností 

alebo kňazi odrádzajú alebo priamo zamedzujú 

uskutočňovaniu  našej petičnej akcie. Sme nútení 
oznámiť, že takéto konanie je protiústavné. 

Na verejnej diskusii veriacich v Chráme sv. Cyrila a Metoda v Sečovciach v nedeľu dňa 4. júla 2004 sa 
košický exarcha vladyka Mons. Milan Chautur, CSsR, doslova vyjadril: 

„Ak ľudia píšu petíciu Generálnej predstavenej baziliánok, aby zmenila svoje rozhodnutie, to je 

len znak, že neposlušnosť patrí k nie dobrému a je príznakom už od začiatku toho, ktorý je 

Zlý.“ 

Vzhľadom  na postup voči rehoľnej sestre Agáte Burejovej, OSBM, ktorá bola Mons. Chauturom verejne 

vyzvaná osobne sa zodpovedať, uvádzam niektoré články Ústavy Slovenskej republiky. 

Ústava Slovenskej republiky 

Č. 460/1992 Zb., ako vyplýva z nasledujúcich  zmien a doplnení vykonaných ústavným zákonom: 

Č. 16 

(1) Nedotknuteľnosť osoby a jej súkromia je zaručená. Obmedzená môže byť v prípadoch 
ustanovených zákonom. 

(2) Nikoho nemožno mučiť alebo podrobiť krutému, neľudskému či ponižujúcemu zaobchádzaniu 
alebo trestu. 

Čl. 17 

(1) Osobná sloboda sa zaručuje 

(2) Skúmanie duševného stavu osoby obvinenej z trestného činu je možné iba na písomný príkaz súdu. 

Čl. 19 

(1) Každý má právo na zachovanie ľudskej dôstojnosti, osobnej cti, dobrej povesti a na ochranu 
mena. 

(2) Každý má právo na ochranu pred neoprávneným zasahovaním do súkromia a rodinného 
života. 
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Čl. 27 

(1) Petičné právo sa zaručuje. Každý má právo sám alebo s inými obracať sa vo veciach verejného 

alebo iného spoločenského záujmu na štátne orgány a orgány územnej samosprávy so žiadosťami, 

návrhmi a sťažnosťami. 

Čl. 28 

(1) Právo pokojne zhromažďovať sa zaručuje. 

  

Petičné právo v EÚ: 

Každý občan trvalo žijúci v niektorom z členských štátov má právo podať petíciu na Európsky parlament v 

otázkach politiky únie, ktoré sa ho bezprostredne dotýkajú. 

Okrem toho sa so sťažnosťou na neoprávnenú činnosť niektorej európskej inštitúcie môže obrátiť na 
sprostredkovateľa, menovaného Európskym parlamentom. 

Európsky Parlament- Directorale Generale 

  
 

Z parku som prišla na izbu.  Vynadali mi, že vôbec nesmiem chodiť von. Ani na prechádzku, ani 

do bufetu, ani s návštevou. Prednostka mi nariadila zvýšený dozor. Bol tu teraz  ošetrovateľ  a 

chcel zatvoriť okno, lebo vraj môžem vyskočiť.  Povedala som, že to skúsim a vrátim sa 

dverami. Dovtedy budem vyzváňať, pokiaľ ma nepustia. Keď som telefonovala, stál ošetrovateľ 

pri mne a tvrdil, že má povinnosť ma odpočúvať. Na sv. omšu nemôžem, alebo  len so 

sprievodom… 

 Vytrvať do konca... 

 V piatok 23. júla 2004 sme navštívili sestru Agátu 

na Psychiatrickej klinike v Košiciach : 

- Sestra Agáta, ako sa cítite teraz, v týchto 

momentoch? 

* Na požiadanie predstavených som  tuná vyšetrovaná a 

sledovaná.  Mala som sa podrobiť psychologickým 

testom.  Keď mi to predstavená  oznámila, že je tu taká 

požiadavka z Ríma od Generálnej predstavenej a do istej 

miery aj od vladyku Milana Chautura, tak som to prijala a 

podrobila som sa tomu. Došli sme sem,  neveľmi dobre to 

na mňa pôsobí,  vôbec to vedomie, že som na takomto 

oddelení,  kde som ešte nikdy nebola. Nemyslím si, že sem a patrím že ma tu treba liečiť. Ale keďže 
predstavené si to žiadajú, tak som sa tomu podrobila. 

- Ako by ste sa vyjadrili vzhľadom na posolstvá, ktoré nemôžete hovoriť a vzhľadom na 
pútnikov, ktorí chodia ku bralu? 

* Môžem povedať to, že diabol veľmi zúri,  chce človeka odvrátiť od modlitby. Ale víťazstvo Márie je 

isté.  Ona zvíťazila. Máme očakávať spravodlivý súd Boha Otca a „kto vytrvá až do konca, bude spasený“. 

To je citát, nad ktorým by sme v tomto duchovnom boji mali viac pouvažovať... 

* * * * * 
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Bez toho, aby  lekárka sestru Agátu oboznámila s potrebou prijímať lieky, jej jeden 

naordinovala.  Žiadali, aby ho  zobrala pred nimi. Odmietla a žiadala o vysvetlenie a poučenie o 
účinku lieku. Ide o liek pod názvom Zyprexia. 

Medikament Zyprexia sa aplikuje pri ťažkej schizofrénii a maniacko-depresívnych stavoch. 

Sestra Agáta bola v sobotu 24. júla upozornená, že ak opäť odmietne uvedený liek brať, bude 
nútená podvoliť sa aplikácii injekcií.         

Dňa 27. júla popoludní bola sestra Agáta z nemocnice prepustená.    (anse) 

 

Sečovský „tribunál“ 

Pokračovanie verejnej besedy s Mons. Chauturom 

Vladyka Mons. Milan Chautur, CSsR,  vyzval prítomných 

citátom z Písma: „Dávajte pozor, aby vás nikto 

nezviedol“. Potom vyslovil pochybnosti o všetkých 

sečovských posolstvách, pretože majú nacionálny nádych a 

útočia proti hierarchii. Uviedol, že„prinášajú chaos a 

anarchiu“. Vzhľadom na to, že posolstvá boli mediálne 

rozšírené, najmä prostredníctvom M ROSY, povedal vladyka 

Mons. Chautur, že považuje za povinnosť verejne 

prediskutovať tieto udalosti. Označil udalosti Pri brale 

jako „davovú psychózu“. „Tam máte istú manipuláciu, 

ktorá môže znamenať pre gréckokatolícku Cirkev viac 

zneváženia ako osohu - povedal a pokračoval - ja by 

som nechcel, aby gréckokatolícka Cirkev bola súdená 

za to, že produkuje nepravé zjavenia, že manipuluje s 
ľudskou mienkou a zavádza psychózu.“ 

  

„Nepotrebné“ zjavenia 

Mons. Chautur zdôraznil: „Ja ku svojej viere nepotrebujem zjavenia. Moja viera sa stavia na 

dôvere voči Tomu, ktorý prišiel na túto zem a ktorý za mňa zomrel. Lebo katolícka viera 

nikomu neprikazuje veriť v zjavenia. Lebo to nie je pravda viery. Viera v zázraky, viera v 

zjavenia, nie je súčasťou nášho náboženstva. Komu pomáha viera v zázraky - v poriadku. Veriť 

v to, že sa Panna Mária zjavila v Lurdoch či Fatime - v poriadku. Nič proti tomu nemám. Ale keď 

niekto povie - ja ani tomu neverím, nehreší. Kristus tým ľuďom, ktorí túžili po zázrakoch, veľmi 

trpko vytkol: Zlé a cudzoložné plemä! Vyžaduje si znamenia. Ale nedostane sa mu iné znamenie 
ako znamenie Jonášovo. 

(Tu by sa žiadalo povedať - nie sečovskí ani iní pútnici si „vyžiadali zjavenia“, ale naopak - je tu tendencia 

ich neprijímať.) 

  

Odporúčanie psychiatrovi 

* Otázka: Vladyka, myslíte si, že rehoľná sestra by mohol klamať? 

„Keď som hovoril s psychológom, hovoril mi, že sú veci v psychológii známe ako silné emotívne zážitky. 

Takže rehoľná sestra nemusí klamať, mohla mať  silnejší emotívny zážitok, ktorý ona stotožňuje s 

realitou, a samozrejme pri takýchto zjaveniach sa vyžaduje  psychiatrické a psychologické vyšetrenie, keď 

by už šlo o skúmanie hodnovernosti, a v tom prípade ona neklame, ona nech si tvrdí,  čo je v oblasti 
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prirodzenosti vysvetliteľné na základe psychologických zákonitostí ale nemôžeme byť tým uvedení do 

zmätku, že tu ide nadprirodzený vstup do života“. 

  

Zakázaný časopis M ROSA? 

* Na otázku či je M ROSA Cirkevne schválená Mons. Chautur odpovedal: 

Bola zakázaná, bolo jej vzaté schválenie biskupskou konferenciou, čiže nie je cirkevne schválená, bolo aj 

nariadenie, že sa nesmie predávať v chrámoch ako cirkevný časopis, aby sa  ľudia nemýlili - lebo cez 

takéto časopisy, ktorý neprejde cirkevná cenzúra potom vstupuje do myslenia ľud mnoho dezinformáciíí. 

Tento časopis iste nemá cirkevné schválenie, lebo bol predmetom jednania a biskupská konferencia 

jednoznačne rozhodla, že ani v chrámoch sa nesmie predávať, aby to navonok nevyzeralo, že to je 
cirkevný časopis. 

          Zaznamenal: (anse) 

 

o. Miroslav Čajka, CSsR: 

Láska verí, pýcha odsudzuje 

Na našu otázku ohľadne zjavení ako aj problému “imprimatur” nám v 
interview odpovedal o. Miroslav Čajka, CSsR. 

V rozhovore s ním ako aj emeritným biskupom Mons. Romanom 

Danylakom (obaja pôsobia v Toronte) pokračujeme na stranách 26-34 
tohto čísla M ROSY: 

  

- M ROSA: Cirkev sa poväčšine stavia k zjaveniam veľmi opatrne, alebo vôbec sa nevyjadruje, v 

poslednom čase - ako napríklad na Slovensku v Sečovciach, má až negatívny postoj. Časopisy, 

ktoré nemajú imprimatur a píšu o duchovných otázkach, sú označované časťou katolíckej 

hierarchie priam za heretické a škodlivé, a naviac „odobrené“ zákazom, ktorý nikdy nikto 

nevydal. Na druhej strane je známy výrok Pavla VI. O zrušení obmedzenia šírenia informácií o 
zjaveniach a zázrakoch. Aký je Váš postoj? 

  

* O. Miroslav Čajka: Stavať sa opatrne k zjaveniam je čosi samozrejmé, povedal by som. Ba je to aj 

povinnosť. Ale odmietať zjavenia bez rozmýšľania je hrubou chybou - prinajmenej, ak nie ťažkým 

hriechom. Katechizmus Katolíckej cirkvi, myslím v paragrafe 67, hovorí, že súkromné zjavenia 

Boh dáva ľuďom na pomoc v určitých historických chvíľach. Dnes, keď sa uzákoňujú homosexuálne 

manželstvá a prostitútky sa v televízii chvália svojou prospešnosťou v spoločnosti, nuž a ak v tejto situácii 

nepotrebujeme súkromné zjavenia, čiže pomoc zhora, tak potom nikdy. A Katechizmus hovorí, že je to 

„pomoc“. Nemyslím, že je múdre pohŕdať Božou pomocou. Odsúdiť súkromné zjavenia alebo 

posolstvá bez skúmania môže iba pyšný človek. „Láska všetko verí“ - hovorí sv. Pavol v slávnej 

13. stati v Liste Korinťanom. Láska všetko verí. Prvým postojom lásky je veriť. Až keď mám pádne 

argumenty neveriť, až potom neverím. Urobiť z človeka hlupáka alebo blázna bez príčiny je 

matériou na smrteľný hriech. Kto povie svojmu bratovi „ty bohapustý blázon“, hovorí Ježiš, 
pôjde do pekelného ohňa.  Láska je opakom pýchy. 

Sv. Pavol hovorí: Všetko skúmajte a čo je dobré, toho sa držte! A tiež nám hovorí: Proroctvami 
nepohŕdajte. 
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Čo sa týka časopisov bez imprimaturu, kanonické právo to nevyžaduje. Ak to nejaký kňaz alebo 

biskup vyžaduje, koná v rozpore s kanonickým právom a pápežom, ktorý ho podpísal. 

Istá sedliačka z východného Slovenska, už dávnejšie, šla na púť do Turzovky. Autobus s pútnikmi sa 

zastavil na sv. omšu v blízkom meste. Tu šla na spoveď. Hovorím to z jej svedectva. Kňaz sa jej pýta, či 

ide do Turzovky. Ona mu hovorí: „Otče, ja sa chcem spovedať.“ „Ale kam idete?“ opakuje 

kňaz. „Otče, ja sa chcem spovedať“ - opakuje ona zase. Ale kňaz sa jej znovu pýta to isté. Tu mu ona 

hovorí: „Otče, vás do toho nič nie je, kde ja idem. Chcete počuť moje hriechy, alebo nie?“ Vtedy 

sa kňaz spamätal a vypočul jej spoveď. Nebohý jezuita o. Paňák, ktorého si mnohí zaiste ešte dobre 

pamätajú, mi raz povedal: „Neviem, prečo zakazujú kňazom dať rozhrešenie tým ľuďom, čo idú 

na Turzovku sa modliť, ale nikto nezakazuje dať rozhrešenie tým, ktorí idú do Juhoslávie k 

moru na nudistické pláže!?“ 

Neviem o tom, aby kňaz mal právo sa pýtať v spovedi, kam človek ide, alebo koľko peňazí má v banke. 

Nuž, tým chcem povedať iba to, že nikto nemôže porušovať cirkevné zákony a zásady len preto, že 
ide o údajného vizionára. 

Anton SELECKÝ 
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Panna Mária v Sečovciach 

Po petícii do Ríma - trestné oznámenie na neznámeho páchateľa 

Čas meča 

Sprísnený režim sestry Agáty priamo na rozkaz Ríma * Verejný tribunál v sečovskom Chráme 

sv. Cyrila a Metoda * Kto podhodil  falošné posolstvo? * Mons. Chautur nepotrebuje  zjavenia * 

Tábor pútnikov Vládkyne sveta * Rómovia pri Márii * Odpoveď Generálnej predstavenej OSBM 

A. Danovičovej na petíciu  o. z. Magnificat - internovanie sestry Agáty na psychiatrii * 

Vizionárka na „výskume“ * Rozbité pútnické miesto * Čo odkrýva teror Pri brale? * Trestné 
oznámenie o. z. Magnificat na neznámeho páchateľa 

  

    
Rómske deti z obce Žehňa sa modlia pred sochou Panny Márie Pri Brale 17. júla 2004. O tri dni na to zostali po útoku neznámich vandalov 

modliace sa ruky s hlavou Panny Márie 
  

Dňa 21. júla som za o. z. Magnificat písomne poveril člena nášho združenia v Sečovciach M. K. 

zastupovaním vo veci trestného stíhania na neznámeho páchateľa. Udalosti v Sečovciach totiž 

prerastajú do otvoreného konfliktu. Šlo o odpoveď na rozbitie  vybavenia pútnického miesta Pri 

brale pri Malých Ozorovciach  neznámymi vandalmi. Tento čin sa uskutočnil v ranných hodinách 
dňa 20. júla 2004. Podľa všetkého sa konflikt rozrastie. Čo mu predchádzalo? 

Udalosti po 17. júni 2004,  keď  sme vyhlásili pri ozorovskom brale petíciu za sestru Agátu, nabrali vzápätí 

rýchly spád. Zákaz - teda „neodporúčanie“ sestre Agáte chodiť ku bralu a publikovať posolstvá Panny 

Márie gradovali sprísneným režimom sestry v kláštore, nariadenom samotnou generálnou predstavenou v 

Ríme. Ešte koncom školského roka bola sečovským správcom farnosti  Štefanom Keruľom-

Kmecom, na nariadenie Mons. Chauturom, sestre Agáte vzatá apoštolská misia – teda 

povolenie vyučovať náboženstvo. Vzápätí, vo večerných hodinách v nedeľu 4. júla 2004 v predvečer 

sviatku sv. Cyrila a Metoda, sa v sečovskom chráme, zasvätenom týmto dvom slovanským 

apoštolom, uskutočnila pripravená beseda so sečovskými farníkmi, istý druh tribunálu.  Besede predsedal 

exarcha Mons. Milan Chautur, CSsR. 

Tento dialóg sa bude točiť okolo problému sečovských zjavení - povedal úvodom vladyka, ktorý 

potom prečítal „nové posolstvo zo 17. júna, teda posledné z roku 2004, v ktorom Panna Mária 

ruší Gréckokatolícku cirkev. Tak môžeme vedieť, čo sú to za posolstvá. Vypočujte si aspoň časť 
tohoto posolstva: 
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Milované dietky gréckej Cirkvi! Už po stáročia vás vyzývam k cirkevnej jednote, vy však nie ste 

ochotní počúvať slová svojej Matky, a preto som sa rozhodla v tomto závažnom posolstve 
oznámiť svetu túto novinu: Ruším Gréckokatolícku cirkev…“ 

„Posolstvo“, ktoré vladyka označil ako posledné, zo 17. júna t. r., bolo niekoľko dní predtým poroznášané 

neznámymi osobami po bytoch v celých Sečovciach. Podpísané bolo „sestrou Františkou“. Vladyka 

komentoval tento  podvrhnutý  anonym (pretože   pravé posolstvo sa nijako nemohlo dostať na verejnosť 

vzhľadom na to, že sestra Agáta tak nemôže urobiť) slovami: 

Tento dokument (!) vlastne hovorí o všetkom tom, čo sa tu konalo už spred dvoch rokov, aj 

keď je podpísaný autor neznámou osobou, ale nesie sa v takom istom tóne ako boli písané 
ostatné posolstvá. 

Vladyka Milan Chautur vlastne situačne podhodeným anonymom prikryl svoje už plánované odsúdenie 

zjavení Panny Márie Pri brale.. Falošné posolstvo, podhodené v Sečovciach, je napísané  dômyselne, 

profesionálne  a rafinovane. Autor sledoval niekoľko efektov:diskreditáciu  sestry Agáty, 

spochybnenie zjavení Vládkyne sveta a vrazenie klina medzi rímsko - a gréckokatolíkov. Autor 

presne a účelovo udrel na citlivú strunu. Vedel, že gréckokatolíci zareagujú okamžite. Navyše, akoby v 

súčinnosti s Rímom a Exarchátom, anonym zrejme urýchlil internáciu sestry Agáty na psychiatrickej 

klinike Fakultnej nemocnice v Košiciach. 
Dokonalá pomsta? Prečo  a komu?  

Týždeň po odpuste v Sečovciach sa dňa 

17. júla 2004 uskutočnil plánovaný 

tábor o. z. Magnificat pod názvom 

Ohnisko. Z celého Slovenska sme 

dostávali telefonáty pútnikov, ktorí sa o 

stretnutie zaujímali. Naši sečovskí 

spolupracovníci taktiež nelenili. 

Promptne sa pripravili na Ohnisko, ktoré 
patrične spropagovali. 

V piatok dňa 17. júla 2004 sa naša 

posádka dostavila na miesto stretnutia. 

Privítal nás perfektne pripravený 

priestor a vybavenie tábora. S prísne 

stráženou sestrou Agátou sme počítať 

nemohli. A tak sme pripravili nočný 

program, kde sme premietli našu 

„zakázanú” videokazetu Milujte Lásku, 

film Jediná Nádej a usporiadali 

modlitby. Ozvučenie, duchovné piesne, 

skvelá kuchyňa. Obetavosť miestnych 

organizátorov bola priam 

ukážková. Milan a Eva Kačunovci,Ján 

Domanič, manželia  Ostapčukovci, 

manželia Juskovci a ostatní vložili do „Ohniska“ celú svoju dušu. Mládež, nočný guláš, modlitby, diskusie, 
ale aj krásna hviezdnatá obloha bola prípravou na sobotu.  Dlho do noci znel ruženec. 

Ráno po symbolickej spŕške prišli dva autobusy veriacich Rómov zo Žehne. Prišli ďalší a ďalší, takže sa Pri 

brale stali národnostnou „väčšinou“. Zaznel tu medzinárodný  slovensko-česko-maďarsko-rómsko-grécky 

aj rímskokatolícky ruženec, vedený naším bratom Piom. Okolo pol druhej prišiel o. Ján Sabol, aby viedol 

toto pútné zhromaždenie. Moleben k blahorečenému gréckokatolíckemu mučeníkovi biskupovi Pavlovi 

Petrovi Gojdičovi, jako aj pápežská hymna na záver korunovali poobedňajší program. Bolo dojímavé 

sledovať skupinu rómskych detí, ktoré kyticami kvetov obložili krásnu sochu Panny Márie, zhotovenú na 
objednávku sečovských sestrier - baziliánok. To ešte nikto netušil, čo nastane o niekoľko dní… 
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Krátko po tretej sa pútnici pobrali do chrámu v Malých Ozorovciach, kde o. 

Sabol pre nich  vopred vybavil sv. liturgiu. Správca miestnej farnosti 

poďakoval pútnikom a vyzval ich, aby aj naďalej prichádzali k modlitbám k 
Sečovskej Panne Márii. 

Keď som chcel navštíviť sestru Agátu, bol kláštor neprístupný. K 

sestre Agáte nikoho nepustili. Posolstvo, ktoré dostala pre Slovensko, 

zostalo za kláštornými múrmi. V pondelok som sa dozvedel o internovaní 

sestry Agáty na Psychiatrickej klinike v Košiciach. Len tesne predtým som 

spočítal  ďalšiu tisícku podpisov našej petície generálnej predstavenej do 

Ríma. Neprehľadná situcia sa vystupňovala telefonátom našich 

spolupracovníkov zo Sečoviec:  

Všetko Pri brale je zničené!   

Stalo sa tak v ranných hodinách dňa 20. júla 2004, teda na tretí deň po 

našom Ohnisku. Všetky lavičky vytrhali a nahádzali do potoka. Krásna socha Lurdskej Panny Márie, ku 

ktorej sa modlili a spievali rómske deti, je rozbitá… Čo tento teror Pri  brale znamená a kto je za ním - 

týmto skutočnostiam sme na stope... A tak  sme podali trestné oznámenie na neznámeho páchateľa. 

Iveta Korčáková, litmanovská vizionárka, po 6. auguste 1995 povedala: Príde čas rozdelenia, keď 
nebudú existovať vlažní, ale len takí, čo sa rozhodli pre Boha, alebo proti Bohu. Čas meča... 

 * * * * * * 

Prosíme vás o modlitby a pôsty na úmysel Panny Márie - Vládkyne sveta, ako aj za našu sestru 

Agátu Burejovú! Podpisujte petíciu a posielajte nám vyplnené hárky! Píšte úplne a 

čitateľne!  Je to boj nás všetkých! Petícia nemá nijaké časové obmedzenie! Príďte opäť na 

Ohnisko dňa 17. augusta 2004, na lúku Pri brale! Prineste si stany a výbavu! Očakávame aj 
Teba, naša drahá sestra a brat, každého  osobne! 

Anton Selecký 

 

Sečovský „tribunál“ 

V pokračovaní verejného dialógu - besede dňa 4. júla 2004 Mons. Chautur vyzvalsestru Agátu k 

vysvetleniu skutočností posolstiev a zjavení Panny Márie. Zároveň sa vyjadril aj ku ďaľším 

aspektom problémov zjavení formuláciami, ktoré môžete už, milí priatelia, posúdiť sami. Z 

diskusie, ktorú sme z priestorových dôvodov skrátili, sme vybrali podstatné časti: 

* Otázka: Keď sa Pán Ježiš modlil na hore, je preto hriechom, keď sa modlia ľudia spoločne a 
chvália Boha v prírode? 

- Mons. Chautur: Modlitba môže byť aj hriechom, ak je podkladom na niečo, čo nejde v cirkevnom 

duchu.  A keď niekto prijíma v ťažkom hriechu, dvojnásobne hreší. Je odsúdeniahodným, keď niekto 
neverí a chce si robiť dajme tomu volebnú kampaň cez to, že sa ukazuje v chráme. 

* Otázka: Chodím na stretnutia, je to  úžasné, jedna modlitba jedno myslenie, tak to cítim  a 

odporúčam každému. 

- Mons. Chautur: Môžem sa stotožniť, že niekedy tie myšlienky súvisia priamo aj s mojimi kázňami,  je 

tam jedno myslenie.  Sestrička si aj píše kázne, ako som si všimol tu v chráme, tak môže byť pravdou, že 
z týchto kázní sú niektoré tieto posolstvá, niektoré takéto súvetia, ktoré sú mi už známe. 

* Otázka: Poznám vás od detstva, som tu zo susednej dediny, myslím si, že sa môžte aj vy mýliť, ja 
sestre verím. Čo by z toho mala, keby klamala? 
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- Mons. Chautur: Neviem  čo by z toho mala, nechcem tu nikoho podozrievať z klamstva, sestrička môže 

vystúpiť,  a  nech sa páči prísť na stoličku, a porozprávať o svojich videniach, pretože ja myslím, že 

klamať ona nemôže, ale veci sú už tak ďaleké, že  Cirkev,  tá oficiálna  mi prikázala  tomu dať jasný 
názor, a sestrička môže teda  dať jasno. 

Sestrička, povedzte nám jednoznačne, ako Pannu Máriu vidíte? Oči, ruky, nohy? 

Myslím, že to mlčanie stačí... Ešte azda - akou rečou sa ku vám prihovára...? 

- Sestra Agáta: To, že som mlčala, ešte neznamená, že neviem odpovedať...  

Ja Pannu Máriu vačšinou nevidím fyzickými očami, ale vnútorným zrakom. Keď som Ju videla, mala biele 
šaty, modrý pás, modrý závoj, v ruke mala ruženec a modlila sa. 

- Mons. Chautur: Nechcem, aby to vyzeralo ako nejaký tlak a výsluch pred verejnosťou, Vy sa musíte 

pred týmto spoločenstvom zodpovedať za veci, ktoré sa tejto verejnosti týkajú. Pretože ste jedna  z 

týchto veriacich gréckokatolíckej cirkvi, ktorú podľa posolstva Panna Mária zrušila, no a vy sa musíte pred 
týmto spoločenstvom  zodpovedať. 

- Sestra Agáta: Ja som toto „posolstvo“  nedostala. 

- Mons. Chautur: Vy si zahrávate s vierou týchto ľudí. Čo sleduje Panna Mária tým spôsobom, ktorým sa 
vám zjavuje? 

- Sestra Agáta: Panna Mária vyzýva k modlitbe, k láske, k pristupovaniu k sviatostiam, ja neviem, čo 
sleduje, ja viem, čo ku nám hovorí. 

- Mons. Chautur: Je to už vec vášho postoja a samotnej rehole, vašej predstavenej, ktorú tu síce 

nevidím, a  musíte si vážne uvedomiť dôsledky svojho konania, pretože  som veci musel  predložiť 
všetkým biskupom a v tejto veci som musel podať informáciu aj otcovi nunciovi.  

Bratia a sestry, nepovažujte tento dialóg nejakým  za spôsobom napadnutie sestry.  Tu ide o to, aby sa 
vyjasnili okolnosti okolo sečovského brala,  lebo tieto okolnosti  mnohých odviedli od cirkvi. : 

- Štefan Keruľ-Kmec: Sestra Agáta veľmi dobre vie, že som ju prijal a podporil ju v mnohých vecicach. 

Spolu  sme rozprávali, že čas a ovocie, ktoré príde, ukáže pravosť alebo nepravosť vecí, ktoré sa dejú . A 

veľmi veľa z toho ovocia boli rôzne negatívne záležitosti. Na základe týchto vecí, vlastne som sestre Agáte 
vzal misiu na učenie náboženstva v mojej sečovskej farnosti. 

- Mons. Chautur: Svätá Misia je poverenie cirkvou vyučovať pravdy viery. Táto misia musí byť  odobraná 

človeku, ktorý by pravdy viery dezinformatívne vyučoval. Táto misia bola teda odobratá právom. 

* Otázka: Chcela by som sa Vás, otec Vladyka, spýtať na 

Litmanovú. 

- Mons. Chautur: Táto záležitosť je vo veci skúmania, Cirkev tu 

pravdepodobne ani v dohľadnej dobe nevyriekne nejaký oficiálny 

verdikt, pretože žiadne takého zázraky, alebo momenty, ktoré by 

hovorili o nadprirodzenom  vstupe tam nie sú,  takže keď nie sú, 
nemôže byť ani potvrdenie Cirkvou.  

* Otázka: Prečo nikdy neboli zakazované Lurdy, Fatima a 

Litmanová, ale Sečovce už počas zjavení sú zakazované.  

- o. Štefan Keruľ-Kmec:  Ja môžem povedať, že tieto modlitbové 

stretnutia nikdy neboli zakazované.Ak by boli, tak by ste to odo mňa 
okamžite počuli. 
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- Mons. Chautur: Po ovocí ich  spoznáte. Ďaľšie klamstvo. Nevydal som  žiadny dekrét, žiadny  zákaz, a 

vy si tu verejne dávate otázku, prečo sú zakazované. 

Nie sú to pravé zjavenia, lebo ovocím týchto zjavení sú pamflety, ktoré urážajú gréckokatolíkov,  urážajú 

veriacich, urážajú myslenie normálnych ľudí. A takéto veci nemôžme v Cirkvi  tolerovať.,  Nie je pravda, 

že Litmanová je Cirkvou dovolená, teda doporučená. Aby to nešlo do schizmy a herézy, prichádzajú tam 

kňazi, aby oni toto zhromaždenie veriacich viedli,  chodia tam pre ľudí, aby neboli dezorientovaní azda 

niektorými silami, ktoré by mohli tieto stretnutia veľmi ľahko zneužívať. 

Takže toto je rozdiel, - byť dovolený, schválený, a byť  Cirkvi zabezpečený tak, aby nevinní ľudia nemuseli 
odísť do bludu. 

* Otázka: Navštívite vy niekedy Bralo osobne? 

- Mons. Chautur: Po tomto rozhovore so sestričkou už tam ani nemám chuť ísť, pretože rehoľná osoba sa 
doteraz - inak ako takto - chová na verejnosti. 

  

* Otázka: Bude nejaké vyjadrenie Cirkvi ohľadne tohto zjavenia? 

- Mons. Chautur: Nakoľko som pri osobnom rozhovore povedal, že to považujem  za súkromné zjavenia , 

teda žiadna komisia nebola doteraz zriadená ,ale ani teraz nemám v úmysle pripisovať týmto zjaveniam 

takú vážnosť, aby som  zriadoval  sledovanie, zatiaľ tam nie je čo sledovať. Otec Sabol dohliadol na 

kresťanský priebeh  tohto stretnutia, ale že by robil zo sečovského brala nejakú veľkú bublinu, tak toto 
nežiadajte. Ja mám  Pannu Máriu veľmi rád, a nechcel by som jej ublížiť  nejakými pseudozjaveniami. 

- o. Štefan Keruľ-Kmec: Bolo čítané, že kňazi a biskupi nemajú vôbec mariánsku úctu a v tomto zmysle 
že neberú Bohorodičku vážne. 

- Mons. Chautur: Tieto a podobné signály by boli dosť jasné, že ak by aj  boli počuté tieto posolstvá, nie 
od dobrého sú tieto posolstvá.  

* Otázka: Tie otázky,  ktoré sú proti sestre Agáte,  súvisia s posolstvom, ktoré bolo proti 

kňazom? 

- Mons. Chautur: Nehovorím, že kňazi sú tí najsvätejší zo svätých, tak medzi kňazmi ako aj rehoľníkmi 
je veľa tých, čo padajú a je veľa tých, čo vstávajú.  My máme svoje svedomie.Chvalabohu.  

Sestričku teraz verejne prosím o to, aby si uvedomila, že  sečovské bralo nie je miesto zjavenia. Vyplýva 

to z daných posolstiev, ktoré som čítal, a ktoré s cirkevným učením sú v takej kontradikcii, že Panna 
Mária by do takýchto bludov nevstupovala. 

A potom znova chcem jej ešte povedať, ak skutočne niečo vnútorne cíti, že  povinnosťou človeka, ktorý 

má nejaké mimoriadne  zážitky, je hľadať prirodzené spôsoby riešenia, to znamená nech vyhľadáva aj 
odborníkov v oblasti psychológie. 

Môj názor poznáte. Nebol som pri sečovskom brale, ale ani tam netúžim ísť.  Ak ľudia píšu petíciu 

Generálnej predstavenej baziliánok, aby zmenila svoje rozhodnutie, to je len znak, že neposlušnosť patrí 

nie dobrému a je príznakom už od začiatku toho, ktorý je Zlý.  Preto sestričke zdôrazňujem, nech prijme v 

poslušnosti  nariadenie  generálnej predstavenej.  Nikdy som o nikom nemyslel zle, nikdy som nikomu 
nechcel zle, ale ako  biskup tohto exarchátu som povinný brániť pravdu,  pravosť viery.  

Zaznamenal:  Anton Selecký 

Ilustračné foto: (a) 
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Správy z hory Zvir 

V predvečer 14. výročia  zjavenia Nepoškvrnenej Čistoty na hore Zvir 

Mária – nádej Európy 

Júlové „cyrilometodské“ stretnutie litmanovských pútnikov sa nieslo v znamení veľkej 

levočskej púte, kam prišlo pol milióna pútnikov. Pútnici, z ktorých  viacerí – najmä z východu – 

už navštevujú aj miesto zjavení Panny Márie  Pri brale v Sečovciach, sú aj vernými pútnikmi 
Nepoškvrnenej Čistoty, čo nijako nenarúša ich program. 

Júlová nedeľa zároveň už avizovala tohtoročné augustové výročie, na ktoré miestna farnosť srdečne 
pozýva všetkých verných aj občasných pútnikov na horu Zvir. 

* * * * * * *  

Sv. liturgiu o 9.00 h slúžil dekan o. Daniel Galajda, správca miestnej farnosti, ktorý kázal na tému 

nedeľného evanjelia o posadnutých v Gadare. Počínanie obyvateľov mesta, ktorí prosili Ježiša, aby odišiel, 

mesta, kde Ježiš vyhnal zlých duchov z dvoch posadnutých do čriedy svíň - komentoval o. Galajda ako 

strach prijať Krista do svojho „vyhradeného teritória“, kde máme svoje zvyky, svoj majetok, o ktorý sa 

bojíme, a to nechceme zmeniť. Ale akého pána prijmem do svojho života, takému budem slúžiť - 

povedal správca farnosti Litmanová.- Skúsme dnes skutočne prijať Ježiša Krista, vezmime ho 

vážne a uvedomme si, že to, že nás uzdravuje, je oveľa väčšie ako to, čoho sa máme kvôli 
nemu vzdať.  

Zvir – milostivé miesto 

Z myšlienok O. Fedora (na snímke), vicerektora 

kňazského seminára v Prešove, na sv. liturgii 4. júla 
2004: 

Božské Srdce nás vždy poteší. Do toho Božského prístavu 

nás vedie naša Matka Mária. Dostali sme ju tu pod krížom. 

Sem sme prišli, aby sme vzdali vďaku Panne Márii. Mnohí 

ste prišli hľadať útechu, prosiť, aby sa vaše ťažkosti 
zmenili na radosť. 

Včera som počúval o ôsmej večer správu na Rádiu Lumen. 

Podľa nej apoštolský exarcha sa modlil fatimskú sobotu v 

Klokočove. A v homílii sa dotkol aj otázky zjavení v Sečovciach. Nezháňajme sa po žiadnych senzáciách. 

Poďme za ňou v poslušnosti . Ako to Ona povedala.„Hľa, služobnica Pána, nech sa mi stane podľa 

tvojho slova.“ A toto mi máme robiť. Asi pred  piatimi rokmi som  bol  so  svojimi  veriacimi  tu na tejto 

hore, aby sme sa tu pomodlili ruženec. Dobre sme  prežili  ten  deň a šli sme dole. Tam boli ľudia. Keď 

videli, že som kňaz, začali na mňa nadávať - ako to, že vy a kňazi a biskup nechodíte sem na túto horu a 

biskup dávno nevyhlásil zjavenie Panny Márie za pravé, čo ste to vy za kňazi a členovia Cirkvi? Mal som 

problém než som im to vysvetlil, že Cirkev je veľmi opatrná. A bol som rád, keď náš otec biskup 

Hirka povedal -  Choďte na túto horu, modlite sa na tejto hore, modlite sa spoločne, pretože 

tam, kde sa ľudia  spájajú a modlia, je miesto milostivé. A modlime sa k Pánovi. 

Ak Panna Mária chce, aby to miesto bolo milostivé, poďme k nej. Iste je krásne, že takýto veľký počet vás 

je tu, a každý prednáša svoje prosby cez Máriu k Bohu. Sme tu hlavne preto, aby sme  boli lepší, 

dokonalejší, aby sme boli bližšie k Bohu, aby sme boli svätejší. Milujme sa a milujme Boha. 1. - 3. 

prikázania Desatora sú milovať nadovšetko Boha, a 4. - 10. milovať blížneho ako seba samého. Ak toto 

budeme plniť a budeme prosiť Pannu Máriu tu na tomto mieste,  aby nám pomáhala tento príklad vo 
svojom živote plniť, toto je správne. 
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Urobme si to predsavzatie na tejto svätej hore alebo na tomto milostivom mieste, že budeme Boha 

milovať nielen slovami,  a byť svetlom pre tých, ktorí sú ešte ďaleko od Pána a ísť z tejto hory 
povzbudení,  posilnení do ďalšieho života, s Ježišom  - cez Máriu. 

* * * * * * * 

 

Dočkajú sa pútnici uznania Litmanovej? 

o. Daniel Galajda vo svojich oznamoch  upresnil: Najbližšie sa tu stretneme 7. - 8. augusta pri 

príležitosti prvej nedele a pri príležitosti výročia zjavení. Ak chce niekto prísť aj priamo na výročie piateho, 

nech zazvoní na farský úrad. Program je uverejnený na letáčiku. 

* * * * * * * 

Počas sv. ruženca Katka Češelková-Vislocká prečítala toto aktuálne posolstvo Panny Márie -

Nepoškvrnenej Čistoty, zo dňa 3. júla 1994: 

Moje drahé deti! Milujem vás a prosím - zmeňte svoj 

život! Počujte hlas svojej Matky... Ježiš je vo vás! Boh 

je vo vás! Nežite tak, že si nevšímate 
veľkú starostlivosť, ktorá je o každého jedného z vás. 

Nežite ako tí, čo vidia, a predsa sú slepí, ako tí, čo 

počujú, a predsa sú hluchí! Boh je tu...! 

* * * * * * * *  

Moje drahé deti! Milujem vás a prosím - 

zmeňte svoj život! 

Pozeráš do výkladu. Potreboval by si nové sako. A tie vlasy, 

ach. Niečo iné...! Chceme sa meniť. Zmeniť imidž. Tapety, 

priezvisko. Život je zmena! - Počúvaš... Chceš zmeniť 

nepríjemného kolegu. Chatrné zdravie. Zmeníš na chvíľu 

krajinu. Starosti zostali. Niekto ti chce pomôcť. Odmietaš. 

Pretože chce, aby si  zmenil  to, čoho sa nemieniš vzdať - 
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seba  samého... Tvoju dušu. Tvoje JA. Tvoj život. Život v hriechu na život v Bohu... 

Mária, Ty nás chceš všetkých zachrániť - vypros mi silu uvedomiť si to!  

  

Počujte hlas svojej Matky... Ježiš je vo vás! Boh je vo vás! 

* * * * * *  * 

Hlas. Voice of America. Burácajúci štadión. Šum tichej rieky. Hlas... Oco! Mama! Temné ručanie. 

Pomoc...! Kto to vlastne sme? Krik do ucha. Si káder! Si celebrita! Ticho. Padá dážď, samota. Si nula. Niet 

nikoho. A predsa. Hlas. Moje drahé deti...! Natiahneš ruku do hlbín duše. Si môj, hovorí Niekto. Kto? 

V mojich hlbinách? V tej tme... Túžba, strach, predstava?  Nie. V dráme uprostred teba, je On. Ježiš. Boh. 
Všetko, čo hľadáš. 

Ďakujem Ti, Mária, za Tvoj hlas...! 

* * * * * * * 

Nežite tak, že si nevšímate veľkú starostlivosť, ktorá je o každého jedného z 

vás... 

Vaša Sporiteľna, vaša banka. Istota. Poistenie. Vyplňte a pošlite. Vy ste predsa ten, ktorý nám leží na 

srdci! Kto sa o vás postará? No predsa my. Len zaplaťte.  Zaplaťte!  Kdesi, v tichu, odovzdaný do rúk 

svojho stvorenia, v kúsku Chleba čaká On. Vie o tebe všetko. Spočítal ti na hlave každý vlas. Pozná  ťa od 

večnosti. Si jeho dedič. Dedič Kráľovstva. Prepáč - máš iné starosti... Musíš sa naháňať. Ujde ti predsa 
toľko šancí. A spoliehaš sa len na seba... 

Mária, Matka moja, prosím Ťa, drž nás  pevne za ruku...! 

* * * * * * * 

Nežite ako tí, čo vidia, a predsa sú slepí, ako tí, čo počujú, a predsa sú hluchí... 

Áno. Rozumiem. Veď je to jasné. Máme predsa toľko informácií! Jeden názor, druhý, tretí. Máme tu 

kompetentných ľudí. Sú zvolení, bohatí, vyštudovaní. Myslia za mňa. Hovoria za mňa. Vidia... A tak sa 

pozerám a počúvam, čo mi tak pekne servírujú. Kdesi v škáre udalostí sa prediera Svetlo. Znepokojuje 

ma. Počujem  Hlas, ktorý ma vyrušuje... Nechcem ho potrebovať... A kdesi dolu hučí peklo, ktoré nám 
maľujú ako raj. 

Moja drahá Matka! Otvor nám oči, otvor nám uši! Pretože nás stále klamú... 

* * * * * * *  

Boh je tu! 

Mária, prichádzaš k nám. Aby si nám zvestovala Ježiša, ktorý bol zvestovaný Tebe.  A teraz 

opäť prichádza a posiela Ťa pred sebou. Si tu z vôle Otca. Je s Tebou. Tu, medzi nami. A 
čaká.  Ešte stále -  čaká...          

Anton SELECKÝ 

Foto: (a) 
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Na hore Zvir už tradične bola aj veľká skupina poľských pútnikov. Oslovili sme jedného z nich, pátra - 

rehoľníka Graziana, kapucína z Krakova (na obr.). Na otázku, ako sa cíti na hore Zvir, odpovedal: 

Ja som tu v Litmanovej prvý raz, je tu nádherne,  aj pekné počasie, aj mnoho 

modliacich sa ľudí. Je to veľká nádej ako pre Slovensko, tak aj pre Poliakov a pre  celú 

Európu. Pretože iba viera v Ježiša a žitie podľa Evanjelia človeka zachraňuje. A keď 

ľudia odídu od Boha a budú bez neho žiť, to sú v živote len problémy, ťažkosti a 

starosti bez nádeje.  

My dnes veľmi potrebujeme Pannu Máriu! U nás v Poľsku  veľká úcta k Bohu, Kristovi 

aj úcta k Matke Božej, ako Tej, ktorá nás privádza k Ježišovi. Ona nás  učí  žiť 

Evanjelium a milovať Ježiša.  V Poľsku je úcta k Márii veľmi veľká, máme množstvo 

svätýň, tam, kde má Panna Mária na hlave korunu, takých miest je u nás 150, 

uznaných Vatikánom...  U vás počujem o Šaštíne, Levoči, a ďalších... 

Samozrejme, že prídem do Litmanovej aj na augustové výročie, mám tú nádej - je tu 
prekrásne.    (anse) 

 

Nebeskí Lekári 

Je mnoho správ, interpretácií a komentárov udalostí, ktoré dnes bežný človek vníma. Mnohí sú zmätení, 

nevedia, koho majú počúvať alebo komu dôverovať. Pútnici sú v tom istom postavení. Učiteľka Mária 
Daduliaková z Bardejova to vníma veľmi trefne: 

„Určite aj ja si vypočujem správy a porovnávam ich s tým, čo k nám dnes hovorí Panna Mária. 

Jednoznačne mám oveľa väčšiu dôveru ku Panne Márii ako ku ktorémukoľvek, aj keď kompetentnému 
človeku. 

Naozaj jej úplne dôverujem. Je mojou Mamou. Mala som napríklad vážne zdravotné problémy, a keď som 

všetko odvzdala pod krížom, robila som to, čo Panna Mária radí - tak moja choroba zmizla. Eucharistia je 
Liek. Ježiš a Panna Mária - to sú nebeskí  lekári.          (anse) 
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Misia Kráľovnej pokoja 

Silnejšie než atóm 

Drahé „deti Medžugoria“, chvála Ježišovi a Márii! 

* Gospa neraz tlmočila mladým z modlitebnej skupiny, že vtedy, 

keď nás vidí spoločne sa modliť k jej Synovi Ježišovi a naše srdcia 

sú pritom zjednotené v láske, robíme jej tú najväčšiu 

radosť. Skutočne, táto jednota sŕdc uvoľňuje nepredstaviteľnú silu v 

systéme milostí! Modlitbová skupina, rodina, živá farnosť, kde vládne 

láska, sú silnejšie ako atómová továreň! 

Člen modlitbovej skupiny - Zelinko, vrúcne miloval Pannu Máriu a 

udržoval s ňou „tajné kontakty“. Pretože býval celkom blízko vizionárov, vždy zariadil, aby pred Máriiným 
príchodom položil na miesto zjavenia malý lístoček pre ňu. 

Často to bolo niekoľko slov lásky, niekoľko riadkov napísaných v rýchlosti, keď nemal čas. Veľakrát sa 

obmedzil iba na to, že nakreslil na papierik srdiečko, ale gesto tu bolo. Jedného dňa Zelinko prerušil svoj 

krásny zvyk, pretože počet pútnikov pohltil všetok jeho čas: počas ôsmich dní žiadne „ľúbostné 

lístočky“. Zároveň sa ho zmocnili pochybnosti: „Ach čo, moje lístočky sú aj tak na nič. Čo má 

Gospa robiť s mojimi biednymi čarbanicami? Ona vidí moje srdce, to je podstatné...“ Napriek 

tomu na deviaty deň znovu položil tesne pred zjavením pár riadkov na svoje tajné miesto, samozrejme, 

bez toho, žeby o tom niekto vedel. Keď sa Marija po zjavení zdvihla, spýtavým pohľadom začala toho 
brata hľadať. 

- Zelinko, poď sa pozrieť! - Čo je? Spýtal sa znepokojene. - Gospa sa zjavila veľmi, veľmi šťastná! A mám 

ti odkázať toto: „Veľmi ti ďakujem za tvoj list, ktorý mi urobil veľkú radosť. Veď počas tých 

ôsmich dní mi tvoje listy veľmi chýbali!“ Hľa, Zelinko, čo mi povedala, aby som ti to odkázala. 

V ten deň sa Zelinko rozplýval od šťastia. Dobrú chvíľu stál ako nemý. 

Taká vznešená je Matka, ktorú nám Ježiš dal... Kto vytuší čo len sekundu jej radosti z najmenšieho, 

zadarmo daného gesta z našej strany? Naše lístočky s odkazmi pôjdu priamo do jej Srdca. 

* Na sviatok Božieho tela ohlásil Svätý Otec „Rok Eucharistie“. Nádherné prorocké gesto! Aká 

radosť! Tiež urobíme všetko pre to, aby sme v tomto roku žili skutočne tak, ako nám odporúča pápež! To 

je nová príležitosť, ktorú nám ponúka Nebo, aby bol svet znovu privedený k Ježišovmu Srdcu, a my ho 

chceme vážne prijať! V Medžugorí všetky posolstvá prispievajú k tomu, aby sme sa sústredili na 

Eucharistiu, na živého Ježiša. Gospa nám hovorí, aby sme zo sv. omše urobili svoj život (25. 4. 1998), 

aby sme „žili každý deň sv. omšou, keď nám to okolnosti dovolia“. „Svätá omša nemôže byť 

nahradená ničím iným.“ Ale tiež:„Keď ste na svätej omši, ani si to neuvedomujete.“ „Neslávite 

Eucharistiu tak, ako by ste mali. Keby ste vedeli, aké milosti a aké dary dostávate, pripravovali 

by ste sa na sv. omšu každý deň aspoň hodinu.“ „Svätá omša je najväčšou modlitbou.“         (Z 
posolstiev, ktoré vizionári často citujú.) 

* V našej kaplnke máme malú sošku anjela z Fatimy, nazývanú tiež „Anjel Eucharistie“, pretože 

sa zjavil trom pastierikom s kalichom v ruke. Medžugorie je pokračovaním Fatimy, miestom, kde sv. 

Panna chce realizovať tajomstvo začaté vo Fatime (ako povedala 25. 8. 1991). Takže: aby sme dôkladne 

využili ten prozreteľnostný „Rok Eucharistie“, máme k dispozícii nebeského priateľa! Prečo neprijať jeho 

takú silnú anjelskú pomoc a nevzývať ho celkom zvláštnym spôsobom? On nám sprostredkuje to isté, 

čoho sa dostalo fatimským pastierikom: ducha adorácie a zmysel pre Božiu veľkosť, čo tak veľmi ignoruje 
náš materialistický svet! 

Vizionárka Lucia rozpráva o tom nezabudnuteľnom okamihu svojho života: 

„Keď sme prišli, pokľakli sme, tvárou sa dotkli zeme a začali opakovať modlitbu Anjela: ,Bože 

môj, verím, klaniam sa, dúfam a milujem Ťa...’ Neviem, koľkokrát sme už opakovali túto 
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modlitbu, keď sme nad nami uvideli žiariť neznáme svetlo. Vstali sme, aby sme sa pozreli, čo 

sa deje, a znovu sme uvideli Anjela. V ľavej ruke držal kalich, nad ktorým bolo hostia, z ktorej 
padlo niekoľko kvapiek krvi do kalicha. 

Anjel nechal kalich vo vzduchu, kľakol si k nám a kázal nám 3x opakovať: ,Najsvätejšia Trojica, 

Otec, Syn a Duch Svätý, obetujem ti najsvätejšie telo, krv, dušu a Božstvo Ježiša Krista, 

prítomného vo všetkých svätostánkoch sveta, ako zadosťučinenie za urážky, svätokrádeže a 

ľahostajnosť, ktorými on sám je urážaný. A pre nekonečné zásluhy jeho Najsvätejšieho Srdca a 

Nepoškvrneného Máriinho Srdca ťa prosím o obrátenie úbohých hriešnikov.’ Potom sa zdvihol a 
vzal do svojich rúk kalich i hostiu. 

Mne dal sv. hostiu, krv z kalicha rozdelil medzi Hyacintu a Františka, hovoriac: ,Odčiňte ich 

zločiny a potešte vášho Boha.’ Znovu padol na tvár a opakoval s nami ešte raz tú istú modlitbu: 

,Najsvätejšia Trojica...,’ a zmizol. My sme zostali v tej istej polohe a opakovali tie isté slová. 
Keď sme sa postavili, videli sme, že už bola tma a že bol čas vrátiť sa domov.“    

         (Spomienky sestry Lucie, 1991) 

Drahá Gospa, uveď nás do svojho adorujúceho ticha, obnov v našich 
zmietaných a žízniacich srdciach ducha poklony! 

Sestra Emmanuela 

Medžugorie 15. júna 2004 

 

Šťastie spoločnej modlitby 

Drahé „deti Medžugoria“, chvála Ježišovi a Márii! 

* Na 23. výročie prišli do Medžugoria veľké davy. Aké šťastné prekvapenie 

pre všetkých bolo počuť krásne posolstvo, ktoré Gospa dala pri tejto príležitosti 

(25. 6. 2004). Radosť neba bola s nami a bolo ju vidieť na tvárach! Myslím, že 

toto jednoduché posolstvo obsahuje dôležitý kľúč k pochopeniu Máriinej 

myšlienky vzhľadom na budúcnosť (stačí čítať medzi riadkami). 

V tento výročný deň, keď Gospa zhromažďuje najviac svojich detí zo všetkých 

svetadielov, v tento deň, keď ju najviac počúvame, nám hovorí: „Modlitbové 

skupiny sú silné.“ Prečo nepovedala: ,Farnosti sú silné,’ alebo: ,Rodiny sú 

silné,’ alebo: ,Semináre sú silné,’ atď...? Netreba tu odpoveď, odpoveď môže 

uhádnuť každý. Nie sú azda rodiny slabšie než kedykoľvek predtým? - Keď 

upozorňuje na modlitbové skupiny, Kráľovná mieru nám zrejme ukazuje hlavnú studničku svojej nádeje 

pre budúcnosť sveta a Cirkvi. Počíta predovšetkým s modlitbovými skupinami; tie majú a nepochybne 

budú mať veľkú úlohu v Cirkvi: urýchľujú „nové Turíce lásky“. Hovorí nám: „...prostredníctvom nich, 

deti moje, môžem vidieť, že Duch Svätý pôsobí vo svete.“ Ako bleskozvod priťahuje blesk, tak 

modlitbová skupina priťahuje oheň Ducha Svätého. Z dejín vieme, že malé modliace sa jednotky uchovali 

uprostred prenasledovania živú vieru vo svojich krajinách. A dnes je Západ prenasledovaný 

materializmom, satanizmom a vnucovaním zákonov, ktoré ťažko urážajú Stvoriteľa. K vzniku 

modlitbovej skupiny stačí, aby 2-3 osoby vytvorili jedno srdce a spojili svoje hlasy v modlitbe k 

Bohu. Milióny modlitbových skupín vznikli vo svete vďaka Medžugoriu; mnohé sú síce malé počtom, ale 

veľmi dôležité pred Bohom! Gospa má záľubu v tom, čo je skryté pred očami ľudí, ale nádherné pred 

Bohom. Čo je veľké, to je zhoda sŕdc, jednota, ktorá sa zo dňa na deň stále viac zbožšťuje. V tejto jednote 
tkvie pravá sila. To je dynamit! Satan túto jednotu nenávidí. 

Keď Gospa prišla do Medžugoria, farnosť už existovala, i rodiny a tiež františkánske rehoľné komunity. Ale 

ona chcela vytvoriť novú modlitbovú skupinu! Vybrala pre ňu  zodpovedných ľudí, a dokonca menovala 

určitých mladých ľudí, ktorí sa mali stať jej členmi. Iste, to nevylučuje všetko ostatné, naopak! Ona 

požehnala a viedla farnosť a jej rodiny, ona stále požehnáva všetku realitu Cirkvi. Ale ona vie, že tieto 
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reality sú živé v Bohu len vtedy, ak tam prevláda zhoda, jednota sŕdc. „Drahé deti, cieľom modlitbovej 

skupiny nie je modlitba, ale láska! Modlitba je prostriedok na to, aby ste dostali lásku.“ Farnosti 

a rodiny by mali byť tými najkrajšími modlitbovými skupinami! Pokiaľ ide o rodiny, Gospa 

upresnila: „Vašou prvou modlitbovou skupinou nech je vaša rodina.“ Rodina je silná len vtedy, keď 

jej členovia prežívajú túto jednotu vzájomnej lásky v Bohu. Práve tak je to aj s farnosťami, komunitami a 

rôznymi kresťanskými skupinami.  

Úlohou modlitbových skupín je podporovať vzájomnosť medzi členmi rodiny alebo farnosti; a ak je 
skutočne živá, vytrysknú z nej iniciatívy aj povolania. 

Intenzívna výchova, ktorú Gospa dala mladým v modlitbovej skupine, obsahovala náročné 
cvičenia vzájomného prijímania a bratskej lásky. 

V júni 1983 diktovala Gospa Jelene pravidlá pre modlitbovú skupinu, ktorá sa začínala utvárať. 

Som si istá, že tieto pravidlá pôjdu rovno do srdca mnohých mladých i menej mladých, čo 

zúfalo hľadajú cestu, ktorá stojí za námahu: 

1. Zrieknite sa všetkých neurovnaných vášní a želaní. Vyhýbajte sa televízii, hlavne zlým 
programom, prehnanému športu, nemiernemu jedeniu a pitiu, fajčeniu atď. 

2. Odovzdajte sa bezvýhradne Bohu. 

3. Zažeňte definitívne všetku úzkosť. Kto sa odovzdá Bohu, nemá vo svojom srdci miesto pre úzkosť. 
Ťažkosti pretrvajú, ale budú slúžiť duchovnému rastu a oslávia Boha. 

4. Milujte svojich protivníkov. Vyžeňte zo svojich sŕdc nenávisť, trpkosť, predsudky. 

Modlite sa za vašich protivníkov a proste o Božie požehnanie. 

5. Postite sa 2x týždenne o chlebe a vode. Prichádzajte aspoň 1x do týždňa do skupiny. 

6. Venujte každý deň aspoň 3 hodiny modlitbe, z toho aspoň 1/2 hodiny ráno a večer.Do tohto 

času modlitby je zahrnutá sv. omša a ruženec. Rezervujte si čas na modlitbu počas dňa vždy, keď vám to 

okolnosti dovolia, prijímajte telo Pána. Modlite sa s veľkým  vnútorným stíšením. Nedívajte sa stále na 

hodinky, ale nechajte sa viesť Božou milosťou. Nestarajte sa príliš o veci tohto sveta, ale zverte to všetko 

nášmu nebeskému Otcovi. Ak sa príliš o niečo staráme, nemôžeme sa dobre modliť, pretože nám chýba 
vnútorná pohoda. Boh prispeje k dobrému koncu každodenných vecí, ak sa snažíme pracovať pre tie jeho. 

Tí, ktorí chodia do školy alebo do práce, sa majú modliť 1/2 h ráno a večer. A keď je to možné, ísť aj na 
sv. omšu. Ducha modlitby treba rozšíriť na každodennú prácu, to znamená, sprevádzať prácu modlitbou. 

7. Buďte opatrní, pretože démon pokúša všetkých tých, ktorí sa rozhodli zasvätiť sa Bohu, a 

zvlášť ich. Bude im našepkávať, že sa modlia príliš veľa, príliš sa postia, že majú byť ako ostatní mladí 

ľudia a vyhľadávať zábavu. Nech ho nepočúvajú a neposlúchajú! Pozornosť majú venovať Gospinmu hlasu. 
Keď budú pevní vo viere, démon ich už nebude môcť zviesť. 

8. Modlite sa veľa za biskupa a zodpovedných v Cirkvi. Aspoň polovica týchto modlitieb a obetí má 
byť venovaná na tento úmysel. 

Dňa 23. mája 1983 Panna Mária povedala Jelene: „Daj dokopy asi 20 mladých ľudí, ktorí sú 

ochotní nasledovať Ježiša bez výhrady. Zoskup ich počas mesiaca. Ja ich uvediem do modlitby. 

Môže ich byť aj viac ako 20. Môžu medzi nimi byť aj dospelí a deti, všetci, ktorí prijmú pravidlá. 

Tieto osoby požiadam, aby robili pokánie na určité úmysly. Budú sa postiť a modliť sa za 

biskupa. Zrieknu sa toho, na čom najviac lipnú: nápojov, kávy, zábavy, televízie. Treba, aby 

medzi nimi boli osoby, ktoré túžia venovať sa duchovnému životu, a iné, ochotné viac sa 

venovať špeciálne modlitbe a pôstu. Dám im pravidlá, podľa ktorých sa majú riadiť. Osoby, 
ktoré sa budú týmito pravidlami riadiť, budú zasvätené, nech je ich životný stav akýkoľvek.“ 
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Drahá Gospa, ako si sa Ty modlila s Jozefom a s Ježišom v Nazarete? Daj nám 

svoju modlitbu! Nepatrí azda poklad Matky dieťaťu?         

Sestra Emmanuela 

Medžugorie 1. júla 2004 
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Ostro sledovaná stopa 

Neprijateľné New Age 

„New Age je zlou odpoveďou na správnu potrebu 

šťastia,“ zdôraznil predseda Pápežskej rady pre kultúru kardinál 

Paul Poupard v súvislosti s konferenciou na tému siekt, ktorá sa 

konala od 14. do 16. júna vo Vatikáne. Na podujatí sa zúčastnili 

členovia Pápežskej rady pre kultúru, pre medzináboženský dialóg, 

pre napomáhanie jednoty kresťanov a Kongregácie pre 

evanjelizáciu národov. 

Základný pracovný text konferencie mal názov:Kresťanské 

úvahy o New Age. Túto predbežnú správu predložili Pápežské 
rady pre kultúru a medzináboženský dialóg ešte vo februári 2003. 

Kardinál Paul Poupard v rozhovore pre Rádio Vatikán na 
túto tému zdôraznil: 

„New Age je veľkou výzvou pre Cirkev. Dnes existuje 

tendencia smerom k univerzálnej forme náboženstva, synkretizmu, ktorý odmieta každý vzťah 

k dejinám. Kristus sa však naproti tomu sprítomnil v dejinách, kresťanstvo je náboženstvom, 
ktoré sa vzťahuje na konkrétnu historickú udalosť.“ 

„New Age a kresťanstvo sú absolútne nezlúčiteľné,“ zdôraznil sekretár Pápežskej rady pre 
medzináboženský dialóg arcibiskup Pier Luigi Celata. (KP/ TK KBS) 

 

Sekty vo svete filmu a televízie 

Prišlo leto a s ním aj najrôznejšie aktivity. Kultúrne, rekreačné,  poznávacie. Toto obdobie je 

vďačné na usporadúvanie  rôznych prednášok, kurzov a „workshopov“, o ktorých si prečítate 

na letáčiku a nikto vám nevie s určitosťou povedať, o čo ide, kto to či ono podujatie garantuje 
ako bezchybné. 

Už počas celej našej demokracie u nás pôsobia aj rôzne liečiteľské aktivity, psychokulty, 

importované náboženstvá. Prichádzajú s lákavou ponukou - ponukou zdravia. Kto by odolal? Aj 

v posledných dňoch sme dostali do rúk jeden z letáčikov pod názvom Lekári 

informujú: „Liečenie duchovnou cestou“.  Na letáčiku sa ďalej uvádza: Liečenie duchovnou 

cestou Bruna Groninga. Usporadúva Cultus Ružinov. Navyše na webe nájdete „všetko, čo treba 

vedieť o Groeningovi“... Z letáčika nemožno vyčítať, o aké „učenie“ ide. Na internete sa 

dozviete výrok: „Zomrieť musia všetci, ja tiež, ale keď ma potom budete volať, prídem vás 

liečiť, tak ako to chce Boh...“ Nuž, a sme doma. Tieto iniciatívy dnes majú – na rozdiel od 

Evanjelia (o zjaveniach Panny Márie ani nehovoriac) - veľkú publicitu v médiách, ktorú si 

zrejme hravo dokážu zaplatiť, a navyše ich majú aj v rukách. O tom hovoria ďalšie riadky z 

článku z poľského časopisu Poslaniec Serca Jesusowego: 

S veľkou angažovanosťou a mobilizáciou hľadajú sekty spojenca najmä vo svete filmu a 
televízie. 
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V roku 1951 

vstúpila televízia v USA do sveta verejných 

oznamovacích prostriedkov. Americká mládež vtedy 

sledovala televízne programy 26 hodín týždenne a 

všetkým médiám venovala týždenne 60 až 70 hodín 

svojho voľného času. Médiá postupne získali kontrolu nad 

celou kultúrou pre mládež a cez ňu ovplyvnili aj svet 
dospelých. 

Človek, ktorý sleduje filmový príbeh, si vo svojom 

podvedomí uchováva mnohé situácie ako emotívne 

zážitky, pretvorené vlastnými skúsenosťami. Konzument 
si ich jednoducho „osvojil“. 

K takémuto záveru dospeli v roku 1995 napríklad aj 

biskupi v provincii Campagnia (jej hlavným mestom je 

Neapol) vo svojej správe na tému povier, mágie a 

satanizmu: „Mnoho ľudí je presvedčených o 

vierohodnosti určitých obsahov len preto, že sa s 

nimi oboznámia práve prostredníctvom televízie. Ide o veľmi široký problém, ktorý má však 

najmä v oblasti mágie alarmujúci význam.“ 

Vplyv televízie sa často umocňuje súčinnosťou s inými prostriedkami masovej komunikácie. Pôsobí tu teda 

syndróm, ktorý ešte viac zosilňuje masovosť útoku daného obsahu: ľudia začínajú vidieť to, čo v 
skutočnosti neexistuje. Ide o veľmi jednoduchú, ale neobyčajne účinnú metódu. 

  

Film Amerika, Amerika, 

približujúci rôzne podoby každodenného života americkej spoločnosti, bol pre niektorých mladých ľudí 

lekciou o zdemoralizovaných asociálnych postojoch. Výskumy potvrdili, že hromadné oznamovacie 

prostriedky sa podieľajú aj na vzniku zločinnosti parasatanských skupín medzi mládežou. Sektám prináša 

veľký úžitok, ak sa im podarí získať pre svoje myšlienky sympatické idoly, ktoré ľudia poznajú z 
televíznych obrazoviek. 

Terence Stamp bol žiakom Bhagwana Shree Rajneesha. Clint Estwood praktizoval transcendentálnu 

meditáciu. Patrick Duffy bol vyznávačom japonského budhizmu. Shinead O’Connorová sa zúčastnila 

na špiritistických seansách. 

Vlnou nadšenia pre New Age sa dali uniesť: Tina Turnerová, Richard Chamberlain, Marsha 

Masonová, Helen Reddyová, Linda Evansová, Joyce De With, Paul Horn a iní. Herec a 

režisér Emilio Estevez zatiahol do sekty scientológov aj svoju bývalú snúbenicuDemi Mooreovú. Tom 

Cruise verí, že za svoju oslnivú kariéru vďačí scientologickým kurzom. To isté tvrdí aj Nicole 

Kidmanová a Arnold Schwarzenegger. Scientológmi sú Lisa Marie Presleyová a Jim Rogers, ktorý 
uviedol do sekty Sharon Stoneovú. Aj Richard Gerevysvetľuje svoje úspechy scientologickými kurzmi. 

Herci sa tak stávajú oddanými aktivistami siekt i nových náboženských hnutí. Jednou z najpopulárnejších 

a najangažovanejších „apoštoliek“ New Age je herečka Shirley Mac Laineová. Základným poslaním ich 

filmov i kníh je tvrdenie, že každý z nás je vo svojom vnútri sám sebe bohom. 

John Denver využíva svoju pozíciu vo filmovom svete na podporu osvietenej planetárnej jednoty, ktorá 

má viesť k svetovému mieru, medzinárodnému bratstvu a k osvieteným ľudským právam. Spomínaný 

umelec je leadrom jednoty Windstar (Hviezdny vietor) v štáte Colorado a New Age venoval svoju 
celoročnú sériu programov. 

Napriek obrovskej vlne protestov a kritiky dala v auguste 1988 produkcia Universals Studios do obehu 

filmovú verziu knihy Nikosia Kazanzakisa Posledné pokušenie Ježiša Krista v réžiiMartina Scorseseho. 
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Hlása v ňom panteistické presvedčenie, že všetko je súčasťou boha. Ježiš sa tam dotýka kameňov a 

hovorí: „Aj to je moje telo“ a podľa vzoru New Age dáva tak kozmu božské vlastnosti. 

  

Filmy typu 

science-fiction a horory sú často hlásateľmi New Age. Mnoho filmov tohto typu má okultistický a 

satanistický obsah. Sú to napríklad filmy: Blízke stretnutia tretieho druhu, E. T., Kozmická odysea 2000, 

Návrat Jedi, Hviezdne vojny, Temný krištáľ, Indiana Jones a svätyne odsúdenia, Frankestein, Nekončiaca 
história, ale aj mnoho ďalších. 

Stále častejšie sú aj animované detské filmy, hračky a hry presýtené obsahmi z oblasti New 

Age. Kresťanský autor Phil Philips v knihe Turmoil in the Box (Zmätok v škatuli hračiek) varuje: „Detská 

duša je pustošená veľmi dômyselne. Deti sa dostávajú do kontaktu s predmetmi zdanlivo 

takými  nevinnými, ako sú hračky, no zatiaľ ich prostredníctvom do detskej mysle vstupujú obrazy sexu, 

násilia a strachu. Okultné symboly a násilie vedú detskú 
obrazotvornosť do sveta satana.“ 

Sekta sa často 

aktívne podieľa na produkcii filmu, ktorý je určený pre 

široký okruh divákov. Veľký ohlas mal v médiách film 

Mission: Impossible (Misia je nemožná) s Tomom 

Cruisom. Herec i jeho bývalá manželka sú vernými 

vyznávačmi scientológie a táto sekta aj sama financovala 

výrobu tohto filmu. Mnoho krajín považuje túto sektu za 

spoločensky nebezpečnú, pretože svojimi manipulačnými 

technikami vedie k narušovaniu rodinných a 

spoločenských zväzkov. Bavorská vláda vyhlásila bojkot 

tomuto filmu. Tvorcovia filmu obvinili Bavorsko z veľkých 

finančných strát a na stránkach tlače viedli kampaň proti 
prenasledovaniu, ktoré sa podobá hitlerovskému. 

Prvý film tohto druhu objednal leader Svedkov Jehovových Russel. Film o stvorení sveta z roku 1914 bol 
účinným propagačným prostriedkom a Russelovi získal mnoho prívržencov. 

Zakladateľ satanskej cirkvi Anton La Vey taktiež využil pri svojej propagácii film s názvom Rosemary má 

dieťatko, v ktorom hral úlohu satana. Hral aj vo filme Diabolský dážď.  K jeho nasledovníkom 

patrí Sammy Davies junior, ktorý neskôr veľmi oľutoval svoje kontakty so satanizmom. K satanskej 

cirkvi patrila tiež Jane Mansfieldová. La Vey  údajne použil čiernu mágiu proti jej milencovi Sammovi 

Brodymu, ktorý chcel Jane odviesť od satanistov. La Vey varoval Jane, aby si s Brodym nesadala do 

auta. O deväť mesiacov neskôr obaja spoločne zahynuli pri automobilovej nehode. 

  

Znepokojenie 

z masovej reklamy rôzneho druhu čarodejov, liečiteľov a jasnovidcov vyslovila na jar 1996 Súdna komora 

pre informačné spory pri kancelárii ruského prezidenta. Pri vypočúvaní rôzni experti tvrdili, že v 

poslednom čase v oznamovacích prostriedkoch rapídne pribudlo množstvo reklám rôznych čarodejov, ľudí, 

ktorí ovplyvňujú podvedomie, jasnovidcov a iných liečiteľov, ktorí ponúkajú svojim potenciálnym 

pacientom zázračné uzdravenie od všetkých možných protivenstiev, kúzel, tragických osudov atď. 

         (Sprac. podľa: Poslaniec Serca Jezusowego, 6/97) 
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Znesvätenie  Fatimy! 

V dňoch 10. - 12. oktobra 2003 sa konala pan-náboženská konferencia 

vo Fatime pod titulom „Prítomnosť človeka - Budúcnosť Boha: Miesto 

svätyne vzhľadom na posvätnosť.“ Konala sa v pastorálnom centre Pavla 
VI., ktoré je pripojené k fatimskej svätyni v Portugalsku. 

 Na kongrese teológovia a cirkevní predstavitelia diskutovali o dôležitosti 

náboženských svätýň - akejkoľvek svätyne, či katolíckej, budhistickej alebo 
hinduistickej. 

O Fatime sa tu neuskutočnila ani jediná prednáška. Fatimské posolstvo, alebo 

história, ako sa fatimská svätyňa ustanovila, sa nedostala na  svetlo. Ruženec, 

Nepoškvrnené Srdce, vízia pekla, päť prvých sobôt, zadosťučinenie za hriechy, 

žiadna hlavná zložka fatimského posolstva nebola  spomenutá. 

John Vennari 

Catholic Family News Special Report 

  

Podľa tohtoročného júlového vydania Catholic Family News 2004šesťdesiat 

hinduistov navštívilo Fatimu, aby tu „celebrovalo“ pohanský rituál 

priamo pred sochou fatimskej Panny Márie. Hinduisti vyhlásili, že Pannu Máriu považujú za 

jednu zo svojich „bohýň“. Portugalská televízia SIC uviedla akciu ako „nezvyčajný ekumenický 

experiment“. Všetky „invokácie“ hinduistov sú nenávistné voči Bohu, pretože bohmi hindov sú vlastne 

diabli. Ako to uvádza Catholic Family News, hinduistický rituál znesväcuje fatimské pútnické miesto. 

Zákonne existujúce spoločenstvo „portugalskej hinduistickej rodiny“ si fatimskú svätyňu „uctieva“. Rektor 

Fatimy páter Guerra tento akt schvaľuje! Členovia Portugalskej hinduistickej rodiny sa osobne stretli  aj s 

biskupom Fatimy. Fatimský biskup sa k problému vyjadril slovami: „Nechceme byť fundamentalistami!“ A 

ako na dôkaz týchto slov sa dal dekorovať hinduistickým šálom s citátmi hinduistickej „Svätej knihy“ 
Baghwad Gita!        (r) 
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Na pulze dňa 

Nie mnohým známa vizionárka v Mexiku, Thiara, sa spýtala Pána Ježiša, ako si máme vysvetliť 

súkromné zjavenia, pretože teológovia nás učia, že nemusíme prijať súkromné zjavenia. A 

Ježiš jej odpovedal: Z teologického hľadiska môžu mať určitú pravdu, ale tí, ktorí unáhlene 

odsúdia takéto súkromné zjavenia,  zistia v čase skúšky a prenasledovania, že nebudú mať 
milosť vytrvania.                                                                                                    (Mons. R. Danylak) 

Boj Veľkého Dňa 

Očakávané nevídané prenasledovanie Cirkvi * Zodpovednosť cirkevnej hierarchie * Panna 

Mária o Veľkej vojne c Zjavenia – vec pokory i pýchy * Mons. Danylak: Videl som živé Srdce 
Ježiša * Potrebné zasvätenie 

  

Jeho Excelencia, biskup Mons. Roman Danylak: 

Narodený 29. decembra 1930 v Toronte (Ontario, Kanada). Filozofické 

štúdiá na Kolégiu sv. Michala Torontskej univerzity (1950 - 1954). Kňazská 

vysviacka 13. októbra 1957 v Ríme. Teologické štúdiá, licenciát, na 

Urbaniáne v Ríme (1958). Teologické štúdiá asketiky a mystiky na 

Gregoriáne v Ríme (1959 - 1960). Štúdiá kanonického a civilného práva na 

Lateráne v Ríme (1960 - 1964). Určený za apoštolského administrátora 

eparchie v Toronte pre ukrajinských katolíkov 29. decembra 1992. 

Biskupská vysviacka 25. marca 1993 v Toronte. Momentálne emeritný 

apoštolský administrátor ukrajinskej katolíckej eparchie v Toronte od roku 

1998. Iné funkcie, ktoré zastával: kancelár torontskej eparchie, riaditeľ 

prvého ukrajinského rozhlasového programu, sudca v torontskom 
regionálnom tribunáli, učiteľ na základnej a strednej škole a i. 

Životné dáta o. Miroslava Čajku, CSsR: 

Narodený 18. augusta 1950 v Sačurove (okr. Vranov). ZŠ absolvoval v Sačurove 

a Vranove  nad Topľou. Strednú školu (SVŠ) absolvoval vo Vranove (1967 - 

1970). VŠ poľnohospodársku v Nitre (1970 - 1975). Základnú vojenskú službu 

absolvoval v Českých Budějoviciach.  Dňa 15. decembra 1977 tajne vstupuje do 

rehole redemptoristov a po ročnom noviciáte študuje, opäť tajne, filozofiu a 

teológiu u doktora Jána Mastliaka na Sázavského v Prešove. V tom čase pracuje 

ako robotník Potom ako roznášač novín a ako kurič v košickom hoteli Imperiál. 

Za kňaza ho tajne vysvätil  biskup (teraz kardinál) Ján Ch. Korec vo svojom byte 

v Petržalke 25. júna 1983. V januári 1989 emigruje. Po krátkom pobyte v USA a 

Kanade v máji 1989 ide do Ríma, kde študuje kanonické právo na Orientálnom 

inštitúte, ale po páde komunizmu ho predstavený volá späť na Slovensko. Zo tri 

mesiace je kaplánom v Topoľanoch (a Lesnom) a odchádza do Kanady do slovenskej Eparchie sv. Cyrila a 

Metoda. Po roku a pol, v septembri 1991, prichádza na pokyn predstaveného späť na Slovensko. V rokoch 

1993 - 1996 je predstaveným gréckokatolíckej viceprovincie redemptoristov so sídlom v Michalovciach. 
Od roku 1996 pracuje opäť v Kanade v Toronte v Eparchii sv. Cyrila a Metoda. 

Rozhovor s emeritným biskupom Mons. Romanom Danylakom a o. Miroslavom Čajkom, 
CSsR (obaja pôsobiaci v Toronte, Kanada) 

* M ROSA: Svet sa stále viac približuje ku globalizácii. V týchto týždňoch bola schválená Ústava 

EÚ bez spomenutia Boha a kresťanských koreňov. Na druhej strane vnímame presviedčanie, že 

EÚ bude kresťanská, pretože má napríklad v zástave dvanásť mariánskych hviezd. Že Svätý 

Otec osobne propaguje EÚ, naši biskupi nám ukladajú úlohu Európu evanjelizovať. Ako vidíte 

túto situáciu? Kam svet dospeje alebo kam smeruje? 
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- Mons. Roman Danylak: Ukazuje sa, že sily vedúce ku globalizácii (OSN) sú sekulárne sily, ktoré sa 

snažia o zlikvidovanie predovšetkým kresťanskej viery a Katolíckej cirkvi. Ako príklad je tu USA a Kanada, 

ktoré  dnes aktívne obhajujú manželstvá homosexuálov, potraty, eutanáziu a rozbitie rodinného života. 

Naliehavo obhajujú uzákonenie a zavedenie mikročipu. Argumentujú tým, že tento mikročip pomôže nájsť 

obete únosu a dopomôže k lepšej zdravotnej starostlivosti. Tento mikročip však zároveň poslúži na 

zvýšenú kontrolu nad každým jednotlivcom a môže poslúžiť ako prostriedok na zničenie životov týchto 
jednotlivcov. 

Súdy USA obhajujú totálnu sekularizáciu štátnych škôl a bezohľadne hrozia dieťaťu či dospelému, ktorí by 

sa odvážili spomenúť meno Ježiš alebo priniesť Sväté písmo do verejných priestorov. Tie isté súdy sa 

snažia vykoreniť akúkoľvek zmienku o Desatore a  zmienku o Bohu. Vo Francúzsku nedávne rozhodnutie 

parlamentu zakázať používanie alebo nosenie náboženských znakov je jasným znamením, čo bude 
nasledovať. 

A vo svetle Zjavenia, všetky tieto skutočnosti majú poslúžiť na vovedenie kráľovstva Antikrista, 

ktoré zase spôsobí také prenasledovanie Cirkvi, aké svet ešte nevidel. V konečnom dôsledku 
sily, ktoré sú za týmito ťahmi ku globalizácii,  sú slobodomurárske združenia. 

- O. Miroslav Čajka: Keďže Boh je Otec a chce, aby jeho deti tvorili jednu rodinu, položil ich na 

zemeguľu (glóbus). Ale Boh to nechce urobiť násilne, v Božej rodine má vládnuť sloboda. Celá otázka je v 

tom, akým spôsobom urobiť túto jednotu. Odpoveď na túto otázku nám dáva Boh sám vo svojom Zjavení. 

Rozdelenie medzi ľuďmi, ktoré prišlo následkom hriechu, Boh zrušil v Kristovi a v ňom obnovil 

jednotu. „Veď on je náš pokoj! On z oboch urobil jedno a vo svojom tele zbúral medzi nimi múr 

rozdelenia, nepriateľstvo…, aby v sebe z tých dvoch vytvoril jedného nového človeka a nastolil 

pokoj; aby v jednom tele skrze kríž v sebe samom zabil nepriateľstvo a zmieril oboch s 
Bohom.“    (Ef 2, 14n) 

Mimo Ježiša Krista nejestvuje žiadna globalizácia, žiadna jednota. „V nikom inom niet spásy, lebo niet 

pod nebom iného mena, daného ľuďom, v ktorom by sme mali byť spasení.“ Akékoľvek pokusy o 

inú globalizáciu nemajú žiadnu trvalú perspektívu. Európska únia nám ponúka zlaté teľa, modlu, ktorá 

nepripúšťa  Desatoro pravého Boha. Nemyslím si, že náš Svätý Otec Ján Pavol II. je za takúto 
globalizáciu. Okrem toho výroky Svätého Otca sú masmédiami pravidelne prekrúcané. 

Čo sa týka nahovárania si, že všetko bude v poriadku, lebo je tam dvanásť mariánskych hviezd, videl by 

som to ako určitú nádej a ako znamenie toho, čo povedala Panna Mária vo Fatime: Nakoniec moje 

Nepoškvrnené Srdce zvíťazí. 

Ale skôr než príde víťazstvo Nepoškvrneného Srdca, 

pravdepodobne príde hrozné prenasledovanie, ako 

to dosvedčuje Fatima: „Takisto [ako pápež] 

zahynuli jedni po druhých aj ďalší kňazi, 

rehoľníci a rehoľné sestry, rôzni laici, muži i 

ženy rozličných skupín a postavenia.“ Teda k 

tomu smerujeme. 

  

* M ROSA: Akou cestou sa majú orientovať 

laici, ktorí sami vidia, že hierarchia je 

nejednotná a často sa nevie alebo nechce 

vyjadriť k pálčivým otázkam dneška, a to aj v 

teologických otázkach?  

- O. Miroslav Čajka: Ježiš hovorí: Kto hľadá, nájde. Prvou orientáciou je viera, viera napríklad aj v to, že 

Cirkev je „stĺp a základ pravdy“. Hlavne viera v to, že pravý a skutočný pápež sa nikdy nemôže 

mýliť v otázkach viery a mravov. Myslím, že pripojené posolstvo  Thiare veľmi dobre odpovedá 

práve na túto otázku. Zdá sa, že pápežské vyhlásenia budú hlavným orientačným bodom v 

blízkej budúcnosti.Cirkevnej hierarchii dlhujeme úctu a poslušnosť. Ale ak niektorý kňaz alebo biskup, 

ba aj kardinál, zjavne protirečí pápežským výrokom, v tom určitom prípade ho nemusíme, ba ani nemáme 
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poslúchať. Pán Ježiš povedal prvému pápežovi: Ty si, Peter, skala, a na tejto skale postavím svoju Cirkev 

a pekelné brány ju nepremôžu. 

  

* M ROSA: Kam smeruje Cirkev, keď neurobí vo svojej činnosti opatrenia voči neustále 

narastajúcemu tlaku zo strany globalizačnej administratívy? 

- Mons. Roman Danylak: Katolícka hierarchia Severnej Ameriky neprejavuje žiadne známky snahy o 

zastavenie týchto hnutí. Je veľa liberálnych biskupov, ktorí obhajujú falošný ekumenizmus, ktorý sa 

vzdáva neprijateľnému irenizmu, ktorý zrádza misiu pravdy, Cirkvi a Evanjelia. A tak, ako to bolo s 

povstávaním totalitárnych režimov v XX. storočí, nacizmom, fašizmom a komunizmom, ktorých jediným 

cieľom bolo vytvorenie bezbožného štátu, nemôžeme teraz očakávať nič menej ako vládu Antikrista. 

  

- O. Miroslav Čajka: Zaiste touto otázkou myslíte asi na hierarchiu. Ale Cirkev, to sú všetci veriaci. Preto 

sa musíme opýtať: Kam smerujeme? Kam smerujem? Nemusíme sa báť o Cirkev, tá tu vždy bude, ale 

mali by sme sa „báť“ o svoju dušu a o dušu blížneho. Ale Vy sa pýtate, čo urobiť proti tlaku globalizačnej 
administratívy. 

Náš boj nie je „s krvou a telom“, ako hovorí sv. Pavol, ale „s kniežatstvami a mocnosťami“. Preto si 

musíme obliecť „Božiu výzbroj“. Mnohí svätci, ktorí neboli kňazmi, ovplyvnili dianie vo svete. 

Zaiste, hierarchia je najviac zodpovedná, ale každý jeden člen Cirkvi má veľkú úlohu v Božom pláne, 

môže hory prenášať, môže zmeniť veľa diania vo svete svojimi modlitbami a pôstmi a príkladom, a k tomu 
by sme sa mali zobudiť a to si uvedomiť. Ja na prvom mieste. 

  

* M ROSA: V zjaveniach Panna Mária hovorí posolstvá, ktoré upozorňujú na stav sveta, Cirkvi a 

každého človeka. Zároveň dáva návod a rady, ako postupovať, žiť a konať, aby človek bol 

zachránený, a aby aj sám pôsobil ako apoštol. Ako Vy prijímate tieto skutočnosti? 

- Mons. Roman Danylak: Keď prezerám mnohé miesta mariánskych zjavení, zdá sa mi, že Panna Mária 

rozpráva k dvom rôznym druhom vizionárov. Vizionári Medžugoria, Fatimy, Garabandalu - toto sú 

posolstvá, ktorými Panna Mária chce formovať a prehlbovať životy ľudí, prehĺbiť život modlitby a 
kresťanský život. 

Panna Mária rozpráva tiež k inej kategórii vizionárov, ako je napríklad Jozef Tereľa z Ukrajiny. Odkrýva 

pred ním drámu sveta a Cirkvi vystavených bezbožným silám a používa týchto vizionárov, aby oznámili 

týmto bezbožným silám, čo ich očakáva s nadchádzajúcim príchodom Krista, ktorý prichádza zvrhnúť 
satana a jeho prisluhovačov. Uvediem tu jeden príklad: 

  

Posolstvo Panny Márie Jozefovi Tereľovi (Ukrajina) 

Boj Veľkého Dňa 

Pamätaj, Kristova Cirkev je Cirkvou Božieho kráľovstva. Je teokratická, nie kolegiálna. Cirkevná kolegialita 

vedie k chaosu medzi veriacimi a medzi cirkevným vedením, a s tým ide zrútenie sa viery a nečinnosť. A 

tak je to kvôli tejto „kolegialite“, že biskupi a biskupské konferencie neberú vážne pápežove smernice. 
Autorita pápeža sa ničí neslýchaným spôsobom... 

Rozširuje sa nebezpečná ideológia moderného ekumenického kresťanstva. Satanisti sa snažia 

zničiť svätú nedeľu… Nedeľa je najväčším dňom v Kristovej Cirkvi. Obraňujte ju pred satanom… 
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Doteraz bolo mnoho udalostí väčšieho alebo menšieho významu, ktoré sa udiali a ovplyvnili 

mnohé národy. 

Ale teraz prichádza otriasajúca udalosť, ktorá zahrnie celý kozmos. Veľká vojna na vás 

prichádza, väčšia ako akákoľvek doteraz. Mnohí ju neprežijú. Len tí, ktorí prijmú Krista Kráľa a 
budú poslúchať Božie prikázania, prežijú… 

Z celého svojho srdca a z veľkej lásky k vám vám hovorím: Nech kresťania a všetci ľudia dobrej vôle 

odložia stranou svoje náboženské nepriateľstvá, politickú rivalitu, zhon za ekonomickým 

profitom… 

Prosím vás, aby ste si dobre všimli proroctvo sv. apoštola Jána, ktorý hovorí: 

I videl som troch nečistých duchov ako žaby vychádzať z tlamy draka, z tlamy šelmy a z úst 

falošného proroka. To sú duchovia démonov, ktorí konajú znamenia: vychádzajú ku kráľom 
celého sveta, aby ich zhromaždili na boj vo veľký deň všemohúceho Boha. 

         (Zjv 16, 13-14). 

Tieto slová budú čoskoro vyjavené. „…A zvádza obyvateľov zeme znameniami, ktoré môže konať 

pred očami šelmy, nahovára obyvateľov zeme, aby urobili obraz šelme, čo má ranu od meča a 
ožila.“                                                                (Zjv 13, 14) 

Boh často používa slovo „had“, je to meno, ktoré Boh dal diablovi, a slová „šelma“ a „falošný prorok“. 

Toto sú sily, ktoré diabol, ten podvodník, používa pre svoje ciele. Slovo „šelma“ je to znamenie, pod 
ktorým máš rozumieť viditeľnú organizáciu satana na zemi, ktorá dnes ovláda mnohé národy na zemi. 

Toto sú traja zlí duchovia: falošné náboženstvá, politika a obchod. „Falošní proroci“ znamená tú 

časť satanských svetových organizácií, ktoré sa skrývajú pod rúško kresťanstva, ktoré sa všade propaguje 
a hovorí z umrlčej lebky hlasom národov. Jej meno je - Spojené národy a Svetová organizácia cirkví. 

Je to sám satan, čo hovorí skrze falošného proroka organizácie Spojených národov, pužívajúc mŕtve telo 

organizácie Spojených národov, aby podviedol ľudstvo. Satanove mocnosti použili Ligu národov, aby 

podviedli ľudí pred II. svetovou vojnou. A tak je to aj dnes. Nuž, pochop, že diabol teraz používa 

neviditeľných zlých duchov, aby účinkoval na viditeľných služobníkov po celom svete, aby 

zhromaždil národy sveta do takej svetovej vojny, akú nik dosiaľ nevidel. Pán ju volá - boj 

veľkého dňa. 

To sú duchovia démonov, ktorí konajú znamenia: vychádzajú ku kráľom celého sveta, aby ich 
zhromaždili na boj vo veľký deň všemohúceho Boha. 

         (Zjv 16, 13-14) 

Boh oddávna zmenil meno Lucifera a dal mu meno 

„had“, zmija a satan pre jeho vzburu proti Bohu, 

pretože vždy odporoval Božím plánom. Sme v 

časoch, keď koniec je blízko. Pamätaj, čo Pán 

povedal o satanovi a jeho viditeľných i 

neviditeľných silách na zemi: Na konci časov satan 

bude potrestaný a všetky jeho mocnosti budú 
zničené… 

Preto už nejaký čas rozprávam po svete o veľmi 

blízkom príchode Božieho kráľovstva pod vedením 

Krista a že toto Kráľovstvo je nádejou sveta. Preto 

chce diabol v takom chvate stiahnuť všetky národy 

sveta do veľkej vojny, aby mohol zničiť Božie 
stvorenie. 
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Organizáciu Spojených národov založil diabol, aby skrze túto diabolskú zámenu mohol zameniť 

Božie kráľovstvo za kráľovstvo temna. Diabol teraz používa Organizáciu Spojených národov, aby 

podviedol a zaslepil národy pred Božou pravdou, aby ľudia nekládli svoju nádej do Božieho kráľovstva - 
ktoré jediné je nádejou sveta... 

Mnohí dnešní vodcovia nevedia, že diabol ich používa - skrze ich hlúposť - aby zničil zem a všetko, čo na 
nej žije. 

Hoci nebo často varuje ľudí, sú ako malé deti, ktoré nechcú veriť v túto pravdu. Mnohí ľudia sú v 

temnote a nevedomosti, a toto vám hovorím, aby ste verili a činili pokánie. Poslušnosť a pokánie sú 
víťazstvom Božích síl nad satanom. 

Dnes, ako nikdy predtým, vidíme služobníkov satana, všetkých zlých duchov a Antikrista otvorene 

vyhlasovať nenávisť k Bohu: „Odvrhujeme Boha a jeho kráľovstvo, lebo my sami budeme kraľovať na 
zemi, ako sa nám zachce.“ 

Koľkí kňazi a biskupi vzdávajú dnes slávu Bohu svojimi perami, ale nie svojím srdcom. Koľko je dnes 

kňazov, ktorí popierajú Sväté písmo, najmä tie state, ktoré vyhlasujú Ježiša za Spasiteľa a Kráľa sveta. 

Ako málo dnes počujeme v kostoloch z úst kňazov, že Božie kráľovstvo v Kristovi zostáva jedinou nádejou 

pre celý svet. Koľko je cirkevných vodcov, ktorí sa spájajú s vôľou politikov a bankárov, aby 

svoju nádej vložili nie do Boha, ale do Organizácie Spojených národov, nazývajúc ju jedinou 

spásou ľudstva. 

  

Teraz hovorím o tých, ktorí sa spolčili so satanom. Boží prorok v dávnoveku o nich povedal: 

Kvíľte, pastieri, a volajte, 

zvíjajte sa, vodcovia stád, 

je zvrchovaný čas pozrážať 

(a rozohnať) vás, 

popadáte sťa vybrané barany. 

Zhynulo útočište pastierov 

a útulok vodcov stáda. 

         (Jer 25, 34-35) 

Mnohí z dnešných pastierov zabudli, že Boh je zdrojom pravdy, lebo jeho Slovo je pravda... Všetci svätí 

proroci Boží od Ábela po sv. Štefana boli prenasledovaní, pretože hovorili pravdu. A keď Ježiš, môj Syn, 

veľky posol pravdy, prišiel na svet, satan sa rozhodol zničiť Ježiša práve preto, že hovoril pravdu. 

Dnes prenasledujú zbožných ľudí pre pravdu, a ja ti ukazujem, kde máš ísť so svojou rodinou 

pred veľkým nebezpečenstvom: k svojim priateľom a všetkým tým, ktorí neodmietnu pomoc 

zbožným ľuďom. Satan bude taký zaslepený svojou mocou a autoritou, že neuvidí, kde sa 
skrývaš. To je to, čo chce nebo. 

Národy povstanú v čase, keď sa kresťania nebudú môcť brániť proti zlu satana. Antikrist bude súdiť 

nevinných a vyvyšovať vinných. Niektoré vlády začnú ochraňovať homosexualitu a všetky 

možné zvrhlosti diabla. Kongresy a parlamenty urobia zákony proti pravde - a niektoré to už aj 

urobili. Tí, ktorí budú hovoriť pravdu, budú považovaní za zločincov. Vtedy sa začne všeobecné 
prenasledovanie kresťanov. Zákonom bude zakázané hovoriť o Božom kráľovstve pod Kristom. 
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Jestvuje nielen sprisahanie svetských vodcov, ale aj vodcov Cirkvi, kontrolovať rozhlasovú sieť a televízne 

médiá v Spojených štátoch, Kanade a Európe. Starý had a zvodca (Zjv 12, 9), diabol, sa horúčkovite snaží 

udržať ľudí v temnote a nevedomosti. Toto bezbožné sprisahanie sa zrodilo z jedného cieľa - zabrániť 
ľuďom šírenie pravdy a Božieho zákona. 

V Rusku sú prípravy na celosvetovú revolúciu. Mocnosti pekla, ktoré kontrolujú svet, budú 

neprestajne hovoriť, že cieľom všetkého, čo robia, je mier a dobro ľudí, ale zároveň budú 

pozbavovať ľudí ich slobody a slobodnej vôle. Budú prenasledovať Cirkev, ale iným 

spôsobom. Tí, ktorým červený drak dal moc, si budú takí istí svojím víťazstvom nad národmi, že títo 
diktátori, zatiaľ čo budú škrtiť hrdlá ľudí, budú môcť povedať: 

Teraz máte mier a bezpečnosť. 

Ale nebude žiadna bezpečnosť. Modli sa a napíš, čo bolo povedané. Nech sa stane Božia vôľa. 
Amen. 

(Panna Mária Jozefovi Tereľovi 13. a 18. septembra  2003 - trochu skrátené) 

- O. Miroslav Čajka: Tak ako Mária mala v Božích plánoch rozhodujúcu úlohu pri prvom príchode Krista, 

tak ju má aj pri jeho druhom príchode. Ježiš chce osláviť svoju Matku, jej poslušnosť Božej vôli a jej 

pokoru. S jeho druhým slávnym príchodom aj ona má vzrastať v sláve. Ježiš všetky svoje milosti zveril do 
jej rúk. 

Po druhé, tieto zjavenia posledných desaťročí spájajú začiatok s koncom. Na počiatku Boh povedal: 

„Nepriateľstvo ustanovujem medzi tebou a ženou, medzi tvojím potomstvom a jej potomstvom. Ona ti 

rozšliape hlavu.“ Tieto zjavenia sú jasným napĺňaním tohto proroctva, ktoré sa nakoniec naplní, lebo 
Panna Mária povedala: Nakoniec moje Nepoškvrnené Srdce zvíťazí. 

Po tretie, tieto zjavenia Panny Márie predpovedala vo Fatime samotná Panna Mária,  ako to dosvedčuje 
sestra Lucia vo svojom posolstve z 22. mája 1958: 

Panna Mária je veľmi zarmútená, lebo nikto sa nestará o jej posolstvo z roku 1917. Ani dobrí, ani zlí na to 

nedbajú… Diabol začal rozhodujúcu bitku proti Panne Márii, lebo to, čo zarmucuje Nepoškvrnené Srdce 

Márie a Ježiša, je úpadok rehoľných a kňazských duší… Pristupujeme k posledným dňom… Tretí - krát mi 

povedala, že vyčerpajúc iné prostriedky, ktorými ľudia pohŕdli, ponúka nám s chvením posledný plášť - 

kotvu: Presvätú Pannu osobne, jej mnohé zjavenia, jej slzy, posolstvá, ktoré možno jasne vidieť 
roztrúsené vo všetkých častiach sveta. 

  

* M ROSA: Otec biskup, o Vás je známe, že ste odobrili eucharistický zázrak Kórejčanke Júlii 

Kimovej, ktorého ste boli sám svedkom. Vy sám viete o posolstvách Ježiša Mexičanke Thiare. 

Podobné posolstvá povedala Panna Mária aj na Slovensku sestre baziliánke Agáte Burejovej. 

Mnohí kňazi aj biskupi ich kritizujú, akoby Panna Mária šla proti Cirkvi. Ako Vy hodnotíte tieto 
posolstvá, a čo by ste nám bližšie povedal i k posolstvám Ježiša Thiare? 

- Mons. Roman Danylak: Zodpovednosť hierarchie a najvyššieho Veľkňaza je úžasná. Oni musia zvážiť 

pravdu. 

Príkladom sú posolstvá a zjavenia, ktoré Pán dáva skrze Júliu Kimovú. Zdá sa, že je veľa biskupov, ktorí 

odporujú týmto zjaveniam a Júliu odsudzujú. Ale sú aj takí, ako aj ja, ktorí si overili fakty a veria v 

autenticitu Júlie Kimovej. Panna Mária v Garabandale povedala, že biskupi a kardináli budú rozdelení, 

pokiaľ ide o pravovernosť alebo falošnosť prorockých posolstiev. Cirkev zatiaľ neprišla k definitívnemu 

úsudku o Garabandale, ale Panna Mária dala také isté posolstvo deťom v La Salette. I napriek tomu, že 
mnohí francúzski biskupi boli proti tomu, pápež bl. Pius IX. potvrdil hodnovernosť týchto zjavení. 

Nie mnohým známa vizionárka v Mexiku, Thiara, sa spýtala Pána Ježiša, ako si máme vysvetliť súkromné 
zjavenia, pretože teológovia nás učia, že nemusíme prijať súkromné zjavenia. 
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 A Ježiš jej odpovedal: Z teologického hľadiska môžu mať určitú pravdu, ale tí, ktorí unáhlene odsúdia 

takéto súkromné zjavenia,  zistia v čase skúšky a prenasledovania, že nebudú mať milosť vytrvania.  

Hoci je pravda, že Ježiš nás varuje pred mnohými falošnými prorokmi, predsa história Cirkvi nám 

poskytuje veľa prípadov, kde si Boh volí hovoriť k svojmu ľudu skrze Ježiša samého, skrze jeho Matku, 
skrze svätých. 

Nemôžeme zľahčovať  posolstvá, ktoré nám nebo posiela a musíme si zadovážiť tie prostriedky, ktoré nám 
Božia prozreteľnosť poskytuje skrze Cirkev. 

  

* M ROSA: Môžete nám doložiť príkladom z vlastného života pôsobenie Panny Márie a jeho 
účinky? Zažili ste niečo, čo Vás o tom presvedčilo? 

- Mons. Roman Danylak: Život mi poskytol mnohoraké skúsenosti o božskom. Boh ku mne poslal 

svojich poslov. A ako kresťan i ako biskup som bol vyzvaný zvážiť, či sú autentickí. 

Mnohí vedia o mojich zážitkoch, skúsenostiach v Naju. Keď som sa neskôr delil so svojou skúsenosťou s 

inými, vrátane biskupov, odpovedal som, aby som vysvetlil zázrak hostie, ktorá sa stala živým telom, 

mäsom Srdca Ježiša Krista. Boli sme tam traja kňazi, koncelebrujúci sv. omšu vo voľnom priestranstve 

mimo Naju. Všetci traja sme vyslovili slová premenenia nad chlebom a vínom. Vedeli sme a verili božskou 

vierou, že toto sa stalo telom a krvou Krista. Vo chvíli po sv. prijímaní, keď som stál pred Júliou Kimovou 

a pozeral sa do jej otvorených úst, bol som svedkom, že Svätá Hostia sa stala tmavým červeným mäsom 
vo forme srdca a víno sa stalo červeňou skutočnej krvi. 

Neskôr sa Júlia so mnou podelila o slová Ježiša Krista, čo vysvetľovali zázrak, ktorého som bol svedkom. 

Bolo mi dané vidieť živé Srdce Ježiša Krista. Vo svojom posolstve Ježiš vysvetľoval: Moja presvätá Matka 

vás miluje, ako som vás ja miloval a s mojou milosťou a mocou vyprosila tento úžasný dar, vyjaviť tomuto 

biskupovi, ktorý sa snaží kráčať za mnou a mojou Matkou, aby bol svedkom tohto úžasného tajomstva 
môjho najsvätejšieho Srdca, ktoré je v každej Eucharistii. 

  

* M ROSA: Sme v EÚ, smerujeme k totálne globalizácii, avizuje sa rozpad Cirkvi, katastrofy, 

prenasledovanie verných Bohu a pravej Cirkvi... Čo odporúčate slovenským veriacim, a najmä 

mariánskym ctiteľom v týchto dňoch?  

- Mons. Roman Danylak: Byť verným volaniu Cirkvi, učiť svoje deti modliť sa, modliť sa za kňazov a 
biskupov a modliť sa za svoju vlasť. 

- O. Miroslav Čajka: Modliť sa ruženec, ale predovšetkým pravidelne a často chodiť na sv. liturgiu. A 

zasvätiť sa Nepoškvrnenému Srdcu Panny Márie. Biskupom nemôžem radiť, ale, ak sa to ešte nestalo, bol 

by som nesmierne šťastný, keby všetci biskupi slávnostným spôsobom zasvätili Slovensko 

Nepoškvrnenému Srdcu Panny Márie. 

Za rozhovor ďakuje: Anton Selecký 

(Nabudúce - o. Miroslav Čajka a Mons. Roman Danylak o treťom fatimskom tajomstve a zasvätení Ruska 
Nepoškvrnenému Srdcu Panny Márie) 
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Slovo mladých 

Duchovné priateľstvo 

Milá Monika! 

(1) -> Snažím sa nájsť duchovného priateľa, s ktorým 

by som si mohla písať . Je v dnešnej dobe možné žiť 

duchovné priateľstvo ako Klára a František z Assisi i v 
laickom povolaní?         

Darina z Turian 

  

Milá Darina! 

Myšlienka duchovného priateľstva sa mi veľmi zapáčila. 

Myslím si, že takýchto priateľov môžeme mať veľmi veľa. 

Vytvárame si vzťahy rôznych rozmerov. Keď sa vydáme na poriadnu túru horskými chodníkmi Tatier, 

stretneme občas nejakého človeka. Neznámeho, ale napriek tomu sa ľudia v horách často srdečne 
zdravia. Príroda otvára ľudí pre spoločné zdieľanie krásy, akoby sme stretli starého priateľa. 

Je veľa svätých, ktorých mená nám nič nehovoria. Celkom iný vzťah sa utvára so svätým, ak si prečítame 

jeho životopis. Zaujme nás nejaká slabosť, s ktorou bojoval a ktorá trápi aj nás. Obdivujeme hrdinstvo. 

Zdá sa, že byť svätým je ľudské. Zrazu sa vo večernej modlitbe obraciame s prosbou aj na neho. S veľkou 

dôverou, pretože sa nám stal blízky, akoby sme ho poznali. Je dobré mať konexie v nebi, mať v nebi 

priateľov. Viera nám to umožňuje. Keď sa mi mimoriadne zle učí a niečomu nerozumiem, prosím o pomoc 
sv. Jána Vianneyho, pretože s učením to nemal ľahké, takže skôr pochopí moje starosti. 

Priateľ je ten, ktorý napomína, a predsa dokáže prijať nezmeneného človeka s chybami. Nie ten, ktorý 

vydiera: ak neurobíš, čo si želám, tak sa s tebou viac nekamarátim… V životopisoch svätých sa 

dozvedáme o tom, že viedli bohatú korešpondenciu, boli duchovnými vodcami mnohým ľuďom, štátnikom, 
a aj oni sami mali svojho duchovného vodcu. 

Duchovné priateľstvo je bez bariér. Veď v každom človeku je odtlačok Božej tvorivej ruky a my mu 
môžeme priať dobro, ako robíme svojim priateľom. 

Mnohých ľudí sme už dávno nevideli. Spomíname si na pekné chvíle prežité s nimi a aj keď nemáme čas 

napísať list, zavolať si, sme s nimi duchovne spriaznení a želáme im Božie požehnanie. 

Duchovné priateľstvá môžeme prežívať. Vyžadujú si otvoreného človeka. Želať dobro iným. „Fandiť“ si 

navzájom v zápasoch, ktoré rozohráva život a dúfať, že raz sa stretneme. Tam, kde niet fyzických 
obmedzení, kde je každý každému priateľom: v nebi.  

         Monika 

  

Milá Monika! 

(2) -> Cítim sa ako osoba, ktorá nie je normálna, zavretá v nejakej cele kdesi celkom opustená: 

bez priateľov, bez sestry, bez rodičov, bez ľudí. Otec nás opustil, keď som mala 5,5 roka a 

moja sestra 4. Teraz máme 22 a 20 rokov. Sestra študuje. Starí rodičia bývajú s nami a viac sa 

mi nevenujú ako venujú. Mama od rána do večera niečo robí v kuchyni alebo v záhrade. 
Nechce, aby som jej pomáhala. Na všetko si stačí sama. Nepotrebuje ma. Cítim sa zbytočná. 
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Robím ošetrovateľku, aspoň tam sa cítim ako - tak užitočná. Hoci pracujem s cudzími ľuďmi, 

ťažko sa s nimi rozprávam. Neviem sa porozprávať ani s chlapcami. Keď som bola malá a 

priviedla som si nejakých kamarátov, mama im dala sladkosť a povedala: „Tak už choďte, lebo 

bude večer.“ Nechcem byť ako moja mama. Veľmi mi pomáha modlitba svätého ruženca, ale 

ani to mi už nejako nestačí. Mojou záchranou je sestra, keď príde domov. Potrebujem sa s 

niekým mladým ako som ja porozprávať.           

Mária 

Milá Mária! 

Teraz sa pokúsim zabudnúť na základy psychológie, ktoré sem - tam využívam a odrazím sa od toho, že 

sme rovnako mladé. Skúsim si predstaviť, že nemám kamarátky a kamarátov a idem ich hľadať spolu s 
Tebou. 

Máš strach z rozhovoru? Máš výborné zamestnanie ako stvorené na tréning. Zdá sa mi, že chorí ľudia sú 

často veľmi zhovorčiví. Možno, že sa každý cíti zle a spustia na Teba príval osobného trápenia. Nemusíš 

povedať nič. Alebo Ty sa môžeš snažiť ukázať im, že aj na nich dopadá lúč slnka. Porozprávať, ako 
trpezlivo znášali chorobu iní, napríklad Nancy Hamiltonová. Poznáš knihu Keď zakvitne rumovisko? 

Chápem, že pri tom všetkom sa Ti môže zdať, že Ty sa zaujímaš o iných, a o Teba, o Tvoj život, sa 
nezaujíma nikto.  

Ako nájsť priateľov v Tvojom veku? Takmer každý z nás už patrí do nejakej partie. Skús ísť častejšie do 

kostola, cez týždeň. Zaručene tam nebýva veľa mladých, skôr jednotlivci. A keď pôjdeš z kostola, skús sa 

prihovoriť, možno budete mať cestu jedným smerom. Skôr než sa rozhovoríš o svojich problémoch, získaj 
si jej (jeho) dôveru. Budovať priateľstvo je ťažké. Preto Ti želám veľa odvahy rozprávať.   

Určite je škoda, že nemôžeš pomáhať mame. Ak Ti ostáva voľný čas, skús ho využiť na niečo užitočné, 

napríklad čítanie dobrej literatúry, pomoc chorým, môžeš pomáhať mladým animátorom vo farskom 

spoločenstve, tých nie je nikdy dosť, a radi Ťa privítajú vo svojich radoch. To, čo o sebe píšeš, že si vlažne 

veriaca, sa predsa môže zmeniť. Všetko závisí od Teba.       

Monika 

Milá Monika! 

(3) -> Úvodom listu Ťa pekne pozdravujem. Listujem v starom čísle časopisu M ROSA. Nemám 

čo robiť a je mi smutno. Som stále doma. Som ťažko postihnutý. Moja manželka ma nechala 

kvôli môjmu postihnutiu. Myslím a cítim v srdci, že my ľudia by sme si mali navzájom pomáhať. 

Tak sa dostaneme k Pánu Bohu. Mám 39 rokov. Volám sa Jožko a chcel by som si s niekým 

písať. 

Jozef 

  

Milý Jožko! 

Keď som rozmýšľala, čím by som Vás mohla povzbudiť, otvorila som vo Svätom písme knihu Jób: 
 

„Satan sa vzdialil spred Pánovej tváre a ranil Jóba ukrutným vredom od päty nôh až po temeno 
hlavy. Takže Jób si vzal črepinu, aby sa mal čím oškrabovať, a utiahol sa na smetisko.“ 

Jeho žena mu povedala: „Ešte sa držíš svojej dokonalosti?! Prekľaj Pána a zhyň!“ On jej však 

povedal: „Hovoríš, ako len hlúpe ženy hovoria. Azda máme len dobré brať od Pána, a zlé prijať 

by sme nemali?“  

V tomto všetkom Jób nezhrešil svojimi ústami.        (Jób 2, 7-10) 
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Aj keď to znie drsne, tento svet potrebuje trpiacich. Svoje každodenné trápenie môžete obetovať Bohu. 

Boh mu potom dá hlboký význam. Svet potrebuje ľudí, ktorí majú čas, čas na modlitbu. Prosím Vás v 

mene mladých, obetujte im kúsok svojej bolesti. Obetujte smútok za tých, ktorý sa nachádzajú v opojení 

klamlivej chvíľkovej radosti, ktorých „šťastím“ sú drogy. Ponúknite ako obetu opustenosť po odchode 

manželky za tých, ktorí zotrvávajú v hriešnych vzťahoch. Boh má záujem o spoluprácu s Vami. Je na Vás, 

či „podpíšete“ jeho zmluvu. Odmenou bude jeho otvorená náruč. 

             Všetko na väčšiu česť a slávu Božiu!  

Jožkova adresa: Jozef Červeňák, 065 48 Šarišské Jastrabie 262 

VAŠA Monika 
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Zo života svätých 

Svätá Terézia z Ávily          V. časť 

Šíp ohnivej lásky 

(Ávilská alebo Veľká), rehoľným menom: Terézia od Ježiša 

– Teresa de Jesús. Učiteľka modlitby, Španielska mystička, 

Serafínska matka,  zakladateľka reformovaných (bosých) 

karmelitánok, stigmatizovaná, svätá, cirkevná učiteľ-

ka,  učiteľka mystiky, spolupatrónka Európy, patrónka 

Španielska, Mexického arcibiskupstva, Ávily a Neapola, 

všetkých karmelitánskych spoločenstiev, patrónka v 

duchovnej núdzi, za milosť môcť sa modliť, proti chorobám 
srdca a hlavy. 

  

Panna Mária a sv. Jozef 

„V tej dobe, a presne v deň Nanebovzatia, som bola v kláštore 

slávneho svätého Dominika a premýšľala som o hriechoch, z 

ktorých som sa tam jedného dňa spovedala a o iných úbohostiach 

môjho života, keď ma uchvátilo také veľké vytrženie, že som div nevydýchla dušu. V tom stave som 

videla, ako ma prikrýva veľmi bledý a žiarivý odev. Po svojej pravici som  uvidela Madonu a po svojej 

ľavici svojho Otca sv. Jozefa, ktorí mi počas obliekania dávali pochopiť, že som bola očistená od svojich 

vín. Zdalo  sa mi, že ma naša Pani vzala za ruku a hovorila mi, že ju moja úcta k slávnemu sv. Jozefovi 

veľmi teší, že dôjde k založeniu kláštora, a ako záruku, že sa to všetko stane, mi dala šperk. Mne sa 

zdalo, že mi dávala okolo krku prekrásny zlatý náhrdelník, na ktorom visel vzácny kríž. 

Aké mala rysy Pani, som nemohla rozoznať. Videla som ju celkove a bola úchvatne krásna, bielo oblečená, 
nevýslovne žiariaca, nie však oslňujúca, ale príjemná. 

Naša Pani sa mi zdala veľmi mladá. Chvíľu mi stáli po boku a ja som cítila, ako ma zaplavuje taká radosť a 

sladkosť, akú som nikdy nezakúsila. Potom sa mi zdalo, že ich vidím, ako vystupujú do neba obklopení 
veľkým počtom anjelov.“ 

  

Nebo 

„Raz večer mi bolo tak zle, že som chcela vynechať rozjímanie. Vzala som ruženec, aby som sa modlila 

ústne, a pritom som sa nejako príliš nesnažila ubrať: nič ma zvonku nerušilo, pretože som bola v oratóriu. 
Avšak proti Božej vôli naše snahy toho moc nezmôžu. 

Po niekoľkých okamžikoch som upadla do takého prudkého vytrženia ducha, že som nemohla odolať. 

Zdalo sa mi, že som v nebi, kde som medzi prvými osobami uzrela svojho otca aj svoju matku a iné veľké 

divy, a to v dobe, kým by sa človek pomodlil jedno Zdravas Mária. Tá milosť sa mi zdala taká vznešená, 

že som nad tým veľmi žasla. Možno tá doba bola dlhšia, avšak mne sa zdala veľmi krátka. 

Raz som zostala v tomto stave vyše hodiny. Mala som dojem, že je mi Pán blízko a že mi ukazuje 

obdivuhodné veci. Potom mi povedal: ,Pozri, dcéra, čo stráca, kto je mojím nepriateľom. Neprestávaj to 
hlásať!’“ 

  



35 
 

Slepí budú vidieť 

„Jedného dňa som sa vrúcne modlila k Pánovi, aby vrátil zrak jednej osobe, ktorej som bola veľmi 

zaviazaná. Zjavil sa mi podobne ako inokedy a ukázal mi ranu v ľavej ruke, druhou rukou z nej vytiahol 

veľký klinec, ktorým bola prerazená. Vyťahovaný klinec bral so sebou aj mäso, ako sa zdalo, a ja som si 

predstavovala tie muky. Bola som tým zdrvená, a tu mi Pán povedal, aby so nemala strach, pretože ak 

pre mňa toľko vytrpel, tým skôr vypočuje moje prosby. Sľúbil mi, že vypočuje každú moju prosbu, pretože 

vie, že by som nežiadala veci, ktoré nesmerujú k jeho sláve. Zdá sa mi, že ani nie za týždeň Pán vrátil tej 
osobe zrak. Aj môj spovedník sa to vzápätí dozvedel. 

Poznala som jednu osobu, ktorá sa rozhodla slúžiť Bohu a dlhú dobu sa venovala modlitbe a tiež sa jej 

dostalo veľa milostí. Potom ju však zanechala kvôli istým príležitostiam, ktorým sa nedokázala vyhnúť, 

ktoré však boli veľmi nebezpečné. Náramne ma to mrzelo, pretože som ju mala veľmi rada a veľmi som 

jej bola dlžná. Modlila som sa vytrvalo viac ako mesiac a zaprisahala Pána, aby ju priviedol naspäť do 

svojej služby. Jedného dňa som počas modlitby videla vedľa seba diabla, ako plný zúrivosti trhá na kúsky 

niekoľko listov, ktoré držal v ruke. Veľmi ma to potešilo, pretože sa mi zdalo, že moja modlitba bola 

vyslyšaná. A aj áno. Dozvedela som sa totiž, že sa veľmi skrúšene vyspovedala a vrátila sa k Bohu.“ 

  

Svätá Trojica 

„Upadla som do takého veľkého vytrženia, ako keby moja duša vyšla z tela: pravda, ak som bola v tele, 
potom som si to neuvedomovala. 

Videla som najsvätejšie Ľudstvo uprostred takej slávy, ako som doposiaľ nikdy nevidela. Úplne jasne a 

úchvatne som videla Krista na Otcovej hrudi, ale nedokážem povedať ako, pretože sa mi zdalo, že som v 

prítomnosti Božstva, bez toho, aby som čokoľvek videla. Bola som naplnená takým úžasom a bez seba, že 

som strávila niekoľko dní bez toho, aby som sa spamätala. Zdalo sa mi, že mám stále pred sebou 
velebnosť Božieho Syna, aj keď nie ako vtedy, a videla som ho zreteľne. 

Keď som išla na sväté prijímanie a spomenula som si na obrovskú Velebnosť, ktorú som videla, a mysliac 

na to, že tá istá Velebnosť je v Najsvätejšej sviatosti  v ktorej sa mi Pán ráčil niekoľkokrát zjaviť, vstávali 

mi vlasy na hlave a zdalo sa mi, že z toho omdliem. 

Môj Pane, keby si tak neskrýval svoju vznešenosť, kto by sa k Tebe odvážil toľkokrát prísť, aby spojil s 

Tvojou nevýslovnou Velebnosťou dušu plnú špiny a hanebnosti. Buď vždy velebený, môj Bože! Nech Ťa 

chvália anjeli a všetky tvory, že si prispôsobil svoje tajomstvo našej slabosti, aby si nám umožnil užívať 

Tvoje bohatstvo, bez toho, aby si nás podesil svojou veľkou mocou. Nikdy by sme sa Ti neodvážili priblížiť, 

my úbohí a krehkí tvorovia.“ 

  

Stigmatizácia 

Mystické zážitky vyvrcholili v udalosti stigmatizácie jej srdca anjelom, ktorá sa odohrala 

niekoľko ráz v jej cele v roku 1559. Terézia vskutku odvtedy mala jazvu na srdci a s touto 

jazvou žila ešte 23 rokov. Za normálnych okolností by musela zomrieť. Po tomto zázraku 

stigmatizácie nasledoval celý reťazec dlhotrvajúcich extáz. 

Treba poznamenať, že Terézia bola zasiahnutá šípom anjela viackrát. Vieme to z jej vyhlásení, neskôr 

potvrdenými lekárskymi vyšetreniami srdca. O jednom z poranení sa vie presne, že k nemu došlo na 
Turíce roku 1571 v Salamanke. 

Aj svätý Peter z Alkantary, jej spovedník, pokladal víziu za neodškriepiteľnú skutočnosť. Ribera, jej prvý 
životopisec, v roku 1590 opísal videnie anjela a doložil ho celým radom dôležitých argumentov. 
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Smrť 

Keď už cítila, že sa blíži jej smrť (jej deň poznala už 

osem rokov), urýchlila  svoj návrat z Burgosu. Avšak po 

príchode do Alby opustili Teréziu vyčerpanú jej únavnou 

činnosťou a mnohými telesnými a duševnými utrpeniami, 

dlhoročnými útokmi, ktorým bola stále vystavená, sily. Bolo 

to v kláštore Alba de Tormes. Pri svojom poslednom 

svätom prijímaní povedala tieto slová: „Môj 

Snúbenec a Pán! Je čas, aby som sa vydala na cestu. 

Odíďme, nastala hodina...“ 

O jej posledných chvíľach hovorí blahoslavená Anna od sv. Bartolomeja, jej verná sekretárka a 

nerozlučná družka: „Toho dňa, keď zomrela, už od rána nemohla hovoriť. Keď ma uvidela, usmiala sa, 

prejavila mi svoju priazeň a lásku, vzala moje ruky do svojich a položila svoju hlavu do môjho náručia. 

Keď Pán videl, že mám málo trpezlivosti znášať takú bolesť, dal sa mi vidieť pri nohách postele. Bol zaliaty 

velebnosťou a prichádzal obklopený blaženými. Toto úchvatné videnie trvalo len jediné Credo, avšak 

dokázalo premeniť moju trýzeň na veľkú odovzdanosť, takže som ihneď prosila Pána o odpustenie: ,Pane, 

aj keby Tvoja Velebnosť mi ju chcela ponechať pre moju útechu, teraz, keď som videla jej slávu, prosím 

Ťa, nenechávaj mi ju ani na okamžik.’ Sotva som vyslovila túto vetu, pokojne vydýchla a ako holubica 
odišla tešiť sa so svojím Bohom. 

Bolo totiž vidieť, ako z nej vyšla holubica a vzlietla k nebu. Uschnutý strom, ktorý stál pod oknom cely, sa 

hneď zazelenal a rozkvitol, zatiaľ čo akési zvláštne svetlo, ktoré bolo vidieť už pri predchádzajúcich 
večeroch, zažiarilo v noci nad strechami kláštora.“ 

Z Terezinho tela vychádzala obdivuhodná vôňa. Vrásky vyryté vekom a chorobami zmizli. Bolo 4. októbra 

1582. Svätica mala 67 rokov - 49 rehoľného života a z nich 27 v reformovanej reholi. Sviatok sv. Terézie 
sa slávi 15. októbra. 

Za blahoslavenú ju vyhlásil Pavol V. v roku 1614 a za svätú Gregor XV. v roku 1622, spolu 

s Ignácom Loyolským a Františkom Xaverským. Kláštory bosých karmelitánov sa rýchlo šírili. Tak v 

roku 1982 bolo na svete 432 kláštorov mužských s 3287 členmi a 766 ženských s vyše 11 000 

členkami. Pápež Pavol VI. ju v roku 1970 ako prvú ženu vyhlásil za učiteľku Cirkvi. 

  

Zázračne zachované telo 

Telo zosnulej svätej bolo pochované v drevenej rakve. Na žiadosť Terezy de Layz nasypali na rakvu toľko 

kamenia a tehál, že sa rakva prepadla a všetko ostalo zavalené. Z hrobu zosnulej sa šírila taká vôňa, že 
mníšky si priali  pozostatky zosnulej znovu vidieť. 

Francisco de Ribera rozpráva: „P. Garcián so spoločníkom štyri dni odstraňovali kamenie, aby vytiahli 

rakvu. Tú otvorili deväť mesiacov po pohrebe. Sväté telo bolo pokryté plesňou, ale bolo také zdravé a 

celé, ako keby bolo včera pochované. Umyli ju od hliny. Po celom dome sa rozliala silná a nádherná vôňa 
a trvala mnoho dní.“ 

Svätá Terézia zomrela 5. októbra 1582 v Albe, 25. novembra 1585 jej telo previezli do Ávily a 

odovzdali ho sestrám u svätého Jozefa. Tu ho vystavili v zlatej schránke. O deväť mesiacov na prosbu 

kniežaťa z Alby ho znova previezli do kláštora v Albe. Pápežské rozhodnutie o definitívnom mieste 
uloženia jej ostatkov (v Albe) padlo až 10. júla 1589. 
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Srdce 

Je to najpozoruhodnejšia relikvia posledných storočí. Jeho skúmanie trvá dodnes. Srdce svätej 

Terézie z tela mŕtvej vybrali a uložili na osobitnom mieste. Operáciu vykonali lekári. Relikvia bola 

vystavená v kláštore, kde sa každý mohol presvedčiť o poranení srdca. 

Chirurg Emanuel Sanchéz v procese, okrem iných opísal otvor alebo prierez v hornej prednej časti 

srdca, ktorý preskúmal, ako úzky, dlhý a hlboký. Prechádza komorou i substanciou srdca. Tvar otvoru 

dokazuje, že prebodnutie spôsobil mimoriadne ostrý, špicatý a dlhý nástroj. A iba vo vnútri otvoru možno 
rozoznať stopy ohňa alebo spálenia, ktoré spôsobil šíp anjela. 

V roku 1836, v noci z 18. na 19. marca objavila sestra Pavla na srdci dva veľké tŕne. Páter Nemesio 

Caardellac, autor diela „Santa Theresa de Jesus y las epinas de su corason“, spozoroval 29. apríla 1875, 
že dva veľké tŕne majú formu klincov a krvavočervenú farbu.         

13. mája 1875 počul páter Caardellac na srdci sv. Terézie jemný tlkot. Sestry tvrdili, že tlkot sa ozýva 
tak často a nahlas, že niekedy odvracia ich pozornosť pri pobožnosti. 

  

Pripravil:  Michal Hargaš 

 

  

Svätá Rita z Cascie       (I. časť) 

Talianska augustiánska mystička, stigmatizovaná, s neporušeným 

telom po smrti, patrónka v bezvýchodiskovej núdzi, pri 

ťažkostiach a skúškach, patrónka nešťastných manželiek a 
manželov vo chvíľach zúfalstva. 

Na obraze z roku 1480 je zobrazená malá Rita. Obraz je 

komentovaný zo slovami: „Blahoslavená Rita bola v kolíske a z úst 

jej vychádzalo a vchádzalo päť včiel prítomnosti otca a 

matky.“ Obraz bol namaľovaný podľa historickej udalosti, keď dieťa našli 

rodičia so včelami na tvári. Samozrejme, že sa o ňu báli, no nemalo to 

nijaké škodlivé následky. Keď sa toto dieťa stalo veľkou mystičkou a 

slávou Cascie, rodáci si spomenuli na tento prvý prejav Božej 
prozreteľnosti voči Rite, a preto dali včely aj do rodového znaku svätice. 

  

Mladosť. 

V liste pápeža Leva XIII., ktorým kanonizoval blahoslavenú Ritu čítame, že sa narodila v roku 1381 a 

zomrela 22. mája 1457 (presný dátum bude stanovený až po dôkladnom historickom výskume). Jej 

rodiskom je horské mestečko Roccaporena v talianskej Umbrii. Bola jedinou dcérou Antona 

Lottiusa a Amáty. Pri krste dostala meno Margerita (Rita). Rodina Rity pochádzala zo strednej 

vrstvy. Rodičia boli sprostredkovateľmi pokoja a patrili medzi tých, čo dobrovoľne pomáhali pri zmierovaní 

a znovunastoľovaní pokojných vzťahov medzi svojimi spoluobčanmi vždy, keď mali spory občianskeho 

alebo kriminálneho charakteru. Zmierenie dosiahnuté týmito „dobrými anjelmi“ malo účinok zákona. 
Rodičia, keďže boli v pokročilom veku, považovali jej narodenie dokonca za skutočnú  milosť z neba. 
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Rita žila iba v rámci republiky Cascia. Mesto Cascia bolo v tých časoch päťkrát väčšie ako 

dnes. Svoje centrum malo vo štvrti svätého Augustína, kde sa okrem kostola nachádzali vládne paláce a 

pevnosť. Cascia prekvitala ako malá obchodná mocnosť. Cez ňu, apeninským horským chrbátom, viedol 

chodník medzi Neapolom a Florenciou. V Cascii pracovali mnohí remeselníci, striebrotepci, papiernici, 

farbiari, sklári. Za čias Rity bola Cascia augustiánskym mestom a v jej okolí prekvitali mnohé 

augustiánske pustovne, strediská osvetlené krásnou spiritualitou, kontrastujúcou so spormi Cirkvi počas 

západnej schizmy (1378 - 1429). V roku 1375 sa Cascia spojila s Florenciou a v túžbe po slobode vyhnala 

v roku 1377 guelfského vládcu. Zbojníci a tlupy banditov pustošili dediny a na oblohe sa zbiehali tmavé 
mračná západnej schizmy. 

Mladosť a detstvo prežila Rita spokojne a samotársky v blízkosti svojich rodičov. Vedela čítať a 

písať, čo vtedy nebolo samozrejmosťou. Nezaujímala sa o najnovšiu módu a iné ženské márnosti, 
ktoré boli vo vtedajšej Cascii veľmi aktuálne. Jej duša žila v hlbokom pokoji. 

  

Traja svätci. 

Vieme, že často chodila do Kláštora svätej Márie Magdalény. Navštevovala aj Kostol sv. Augustína, 

najnavštevovanejší v Cascii. Traja svätci sa tam zvlášť uctievali, a tých si zvolila za svojich 

ochrancov: sv. Jána Krstiteľa, ktorý bol prvým patrónom Cirkvi, sv. Augustína a sv. Mikuláša z 

Tolentína. Jej obľúbení traja svätí sa jej jedného dňa zjavili vo videní a vložili jej do srdca 
túžbu stať sa rehoľníčkou. Tento fakt zobrazuje aj starodávny obraz z roku 1480. 

  

Manželstvo. 

Aj keď Rita povedala rodičom o zjavení troch svätcov, rodičia sa ukázali neoblomní. Manželstvo 

sa vtedy neuzatváralo na základe voľby mladých, ale určovali ho záujmy rodín. Rita ustúpila 

mienke a múdrosti svojich rodičov, no v srdci niesla hlbokú ranu, ktorú neustále skrývala. Podľa 

niektorých písomností, ktoré napísal v ľudovom jazyku krátko po smrti svätice augustiánsky brat Mikuláš, 

Ritin otec prisľúbil svoju dcéru za ženu Ferdinandovi Pavlovi Mancinimu z Roccaporeny. Aj Pavol 

musel patriť k meštiactvu, lebo zákonodarstvo predpisovalo, kto s kým môže uzavrieť manželstvo. Úradné 

zasnúbenie Rity sa udialo pravdepodobne, keď mala 14 rokov. Rita, ako Pavlova snúbenica, ostala v dome 

svojho otca až do uzavretia manželstva, ktoré sa malo sláviť štyri roky po zásnubách. Až vtedy Rita, 

ktorej medzitým zomreli rodičia, prijala Pavla do svojho domu. 

Pavol bol impulzívny a prudký mladík. Rita používala najlepší prostriedok v ich spoločnom 

živote: nežnosť, chápavé ticho a ochotnú službu. Znášala z lásky k Bohu nedostatky svojho 

manžela. Bola poslušná. Na jeho hrubé správanie odpovedala tichosťou, láskavosťou a modlitbami. Tak 

bol denne zvádzaný medzi nimi ustavičný zápas medzi hnevom a tichosťou, medzi násilím a láskou, medzi 

neprávosťou a znášanlivosťou. Spočiatku  Rityna miernosť vyvolávala ešte väčšiu mužovu nevôľu, ale tá 

nepovolila - zostala tichá ako anjel.Neskôr mala veľký úspech a Pavol sa vďaka Rite a jej 

modlitbám stával čoraz lepším. Rite a Pavlovi sa narodili dve deti. Volali sa Ján Jakub Anton a 

Pavol Mária. Matka im dala najlepšiu možnú výchovu, akú len mohla dať svojím čírym presvedčením a 

intuíciou svojej svätosti. Rita žila šťastne so svojím manželom a s dvoma synmi. 

Na území Cascie s jej hradmi na hranici medzi Neapolským kráľovstvom a Spoletským vojvodstvom, ktoré 

bolo anektované Pápežským štátom, sa kronika posledných rokov stredoveku písala krvavými písmenami. 

Okolo roku 1401 boli všetci vznešení muži vtedajšej Cascie stúpencami jednej z dvoch znepriatelených 

strán, guelfov alebo gibelínov, a vzájomne sa zrádzali a zabíjali. Ritinho manžela Pavla vtedy pod 

vinicou v Colle Giacone zabili z krvnej pomsty. Vrahovia Pavla chceli vymazať meno 

Manciniovcov z histórie Cascie. Rite sa podarilo ukryť Pavlovu zakrvavenú košeľu, aby 

zabránila synom pomstu otcovej smrti, keby zistili, že otca zavraždili. Namiesto nenávisti voči 

vrahom, ktorá sa vtedy považovala za povinnosť, dokázala uskutočniť Kristovo posolstvo a odpustila tým, 
čo jej spôsobili toľko bolesti.  
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Keď sa  synovia dozvedeli o tragédii ich otca, mali asi 15 rokov. Od toho dňa žila Rita v úzkosti, 

lebo sa mohli dozvedieť nielen skutočnú pravdu, ale podobne ako jej muž, mohli by prísť o život. Dobrá 

matka modlitbou vyprosila, aby sa synovia držali mimo občianskych nepokojov. Keď sa deti dozvedeli, že 

ich otec bol zavraždený, ovplyvnené spoločnosťou, chceli vykonať krvnú pomstu. Predtým, než dosiahli 

vek, ktorý ich k tomu zaväzoval, Boh vypočul modlitby matky, ktorá nechcela vidieť svojich synov 

poškvrnených krvou a povolal ich k sebe. Zomreli pri 
epidémii. 

Kláštor. 

Po zabití Pavla a smrti synov Rita opäť uvažovala o 

povolaní, ktoré cítila ešte v mladosti, lenže dvere 

Kláštora svätej Magdalény ostali pred ňou 

zatvorené. Nie preto, že bola vdovou. Vdovy sa v Cirkvi vždy 

tešili osobitnej opatere. Bolo treba, aby svätica dosiahla úplné 

zmierenie s protivníkmi, aby sa politické nezhody nedostali 

medzi kláštorné múry. Zdalo sa to nemožné, no Rita to 

dokázala orodovaním u svojich patrónov, ktorí jej vnukli 

mníšske povolanie. V nasledujúcich rokoch Rita dokázala 

dokonca zmieriť svoju rodinu s rodinami vrahov svojho 
manžela. 

Trikrát bola odmietnutá u augustiánskych 

pustovníčok. Legenda hovorí, že sa zjavili Rite v nočnom 

videní Ján Krstiteľ, Augustín a Mikuláš Tolentínsky, 

odprevadili ju ku kláštoru, kde sa otvorili brány samy od 
seba. Potom vzali rehoľníčky Ritu k sebe. 

Kláštor, do ktorého Rita vstúpila, bol benediktínsky a po 

zemetrasení v roku 1328 ho prevzali augustiánky. Zo 

súčasnej budovy stála za čias svätej Rity iba časť blízko 

kostola, ktorý dala Rita opraviť na vlastné náklady  prv, než 
vstúpila do kláštora. 

Ritin kláštorný život sa vyznačoval vrúcnou láskou k 

ukrižovanému Ježišovi. Bola vytrvalá v pokání a v pôste. 

Bola mystičkou, pestujúcou intenzívne modlitby, umŕtvovanie a meditáciu o Kristovom utrpení. Spávala 

na podlahe.  Oknom skromnej a chudobnej cely, ktorá sa zachovala dodnes, rovnakej, ako všetky 

ostatné, kde Rita prežila 40 rokov, videla iba vrch Meraviglia a cestu, čo viedla ku kláštoru. V duši Rity 

mali slová Spasiteľa „Ja som Cesta, Pravda a Život“ veľké dôsledky. Keď ich počula vysvetľovať v 

kostole, bola akoby osvetlená jasom Božej milosti a horlivo začala milovať Ježiša. Odvtedy sa jej zdalo, že 
nemá hovoriť, ak nehovorí s ním, nemá kráčať, ak nie s ním a nemá žiť, ak nežije pre neho. 

  

Stigmatizácia. 

 Z čistej lásky si želala, aby bola vnútorne pričlenená k vykupiteľskému umučeniu Ježiša a bola osobitným 

spôsobom vyslyšaná. Jedného dňa, pri meditácii pred krížom, cítila, že jeden z tŕňov Ježišovej 

koruny prebodol jej čelo. Tŕnie spôsobilo hlbokú ranu. Pre následky tŕním spôsobenej rany a zápachu z 

infekcie, bola Rita oddelená od sestier. Len počas púte do Ríma mohla vyjsť medzi ľudí. Vtedy jej Pán 

nechal ranu zmiznúť, no bolesť ponechal. Stigmu na čele nosila Rita počas posledných 

pätnástich rokov svojho života. Držala sa učenia blahoslaveného Simona, ktorého kláštor sv. 

Magdalény považoval vtedy za svojho učiteľa. Hovoril: „Milovať je čnosť, byť milovaný je len 
šťastie. Nemilovať je horká smrť.“ 

Rita bola prenasledovaná nenávisťou spoločnosti voči jej manželovi a synom, no vždy kresťansky 

odpúšťala, lebo vedela, že odpustenie aspoň sčasti postaví hrádzu proti zlu. Ktovie, koľkokrát sa v 

opakujúcich epidémiách odvážne vrhala zachraňovať duše a životy ako veľkodušná pomocnica vo všetkých 

potrebách. Venovala sa najmä chorým, zomierajúcim, rehoľníčkam a radila hriešnikom. 
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Choroba a smrť. 

V posledných štyroch rokoch bola Rita pripútaná k lôžku a jedla veľmi málo. Choroby a práca 

zničili jej zdravie. Žila len z Eucharistie. Jej slová sestrám, ktoré sa o ňu starali, boli:„Zostaňte vo svätej 
Ježišovej láske. Zostaňte poslušné svätej rímskej Cirkvi. Zostaňte v pokoji a v bratskej láske.“ 

Legenda hovorí, že pred smrťou prosila svoju príbuznú, aby jej priniesla zo záhrady kvitnúce ruže. Hoci 

bola treskúca zima, vrátila sa táto žena s prekrásnou ružou, ktorú našla na kvitnúcom ružovom kre. Rita 

ružu ovoňala, poďakovala sa Ježišovi a odovzdala ju užasnutým sestrám.  Svätá Rita zomrela na 

tuberkulózu vo svojej kláštornej cele. Jej telo, ku koncu života pokryté vredmi, sa podivuhodne premenilo, 
rany sa zacelili a miestnosť bola plná príjemnej vône. Jej blažená duša vystúpila do neba 22. mája 1457. 

          (Dokončenie v budúcom čísle) 
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Posolstvo 

„Hľa, stojím pri dverách a klopem...“          (Zjv 3, 20) 

Ježiš o poslušnosti 

Milí priatelia, uverejňujeme posolstvo Pána Ježiša 

mexickej vizionárke Thiare. Posolstvo je datované na rok 

1993. Podrobnosti o vizionárke uverejníme inokedy, teraz 

je dôležité posolstvo, ktoré hovorí o v súčasnej dobe v 

našej Cirkvi prediskutovávaných otázkach. Posolstvo 

vizionárke Thiare odobril emeritný biskup Gréckokatolíckej 

cirkvi Mons. Roman Danylak, žijúci v kanadskom Toronte. 

Posolstvo nám poslal o. Miroslav Čajka, CSsR (na 

snímke), taktiež z Toronta. Rozhovor s obidvoma 

menovanými k tejto téme uverejňujeme na nasledujúcich 

stránkach tohto čísla M ROSY. Teraz už však k posolstvu 
Pána Ježiša, v týchto dňoch mimoriadne dôležitému: 

   Thiara, Písmo, moje slovo a moje posolstvo, to som ja 

sám, ktorý sa dávam ako potrava pre duše. Mnoho, mnoho 

ľudí prostého srdca sa zachráni cez toto posolstvo. Ja som 
a budem Svetlom národov. 

  "Hľa  stojím  pri  dverách a klopem," lebo moje posolstvo 

dávané cez teba pripraví moju Cirkev na môj druhý 
príchod. 

  

Dané dňa 17. mája 1993, 5.45 h 

Dcéra, hovorí k tebe tvoj Ježiš, Syn Márie, Nepoškvrnenej Panny, počatý v jej najsvätejšom lone účinkom 

Svätého Ducha, Syn večného Otca. 

Dcéra,  idem  ti  dať  teraz  posolstvo, ktoré si vo svojom vnútri nechcela prijať, nie z neposlušnosti, ale z 

obavy. Teraz je to už sedem mesiacov, čo ti dávam svetlo vzhľadom na túto vec, ako to robím aj s 

ohľadom na iné veci. Vidím, že si pripravená  prijať túto skutočnosť, ktorá je VÁŽNA a MIMORIADNE 

DÔLEŽITÁ. Vážna, lebo každý, kto nebude zachovávať to, čo ti poviem, zostane v omyle, a 

mimoriadnej dôležitosti, lebo pomôže dosiahnuť veľkú časť tej zmeny, ktorú moja Cirkev potrebuje. Tá 

zmena má veľa dočinenia s posolstvami, ktoré‚ dávam po celom svete cez zjavenia svojim malým deťom, 

ako aj cez mnohé‚ zjavenia mojej Matky na zemi v týchto posledných dňoch, ako aj s ohľadom na 

poslušnosť  voči môjmu námestníkovi, Svätému Otcovi, v tomto prípade môjmu  milovanému synovi 
Jánovi Pavlovi II. 

  

Kríza v Cirkvi 

Povedal som ti, dcéra, že v mojej Cirkvi je kríza, vážna kríza viery, kríza, ktorá je dokonca väčšia medzi 

mojimi biskupmi a kňazmi. Niet jedného, alebo takmer žiadneho, kto by veril v moje zjavenia a moje 

posolstvá, ktoré sú dávané skrze moje malé deti. Cirkev je v kríze pre krízu viery medzi vodcami mojej 

Cirkvi, s výnimkou niektorých z nich, a, samozrejme, s výnimkou Svätého Otca. Môžete si byť istí, že 
on vo mňa verí. 

Všetci veriaci mojej Cirkvi sú dlžní  NAJVYŠŠIU POSLUŠNOSŤ môjmu reprezentantovi, Svätému Otcovi, 

keď hovorí v záležitostiach viery, dogiem a mravov.  Bohu sa páčiPOSLUŠNOSŤ, pretože poslušnosť je 
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pokora. A moji veriaci sú povinní poslušnosťou mojim biskupom, ak títo biskupi sú v spojení so Svätým 

Otcom, to znamená, ak pracujú a riadia mojich veriacich v súlade s nariadeniami dávanými Svätým 

Otcom, pravým pápežom. (Ako som ti to už vysvetlil, keď príde čas väčšieho zmätku, ked príde antipápež, 

pravým pápežom bude ten, ktorý je oddaný a ktorý vzýva moju Matku. Pretože ten, kto je od Nepriateľa, 
a všetci, ktorí sú od Nepriateľa, majú pred ňou strach a boja sa jej.) 

Dcéra, ak Svätý Otec, ktorý predchádzal úradujúceho a pravého pápeža (v tomto prípade Jána Pavla II.), 

zanechal vám dekrét, a súčasne úradujúci pápež ho neodvolal alebo nezmenil, znamená to, že úradujúci 

pápež odobruje a prijíma ako autentické to, čo jeho predchodca vyhlásil. Existujú záležitosti, ktoré časom 

môžu byť zmenené alebo odobrené novým najvyšším veľkňazom - s výnimkou dogiem - ktoré raz boli 
vyhlásené ako pravdivé a nimi zostávajú, bez možnosti polemiky alebo zmien od nasledujúcich pápežov. 

Ak úradujúci pápež mocou, ktorou je zaodiaty, neodmietne predchádzajúci dekrét urobený pravým 

pápežom, ten dekrét, hoci bol promulgovaný pred mnohými rokmi, zostáva PLATNÝM. 

Otázka poslušnosti 

Prichádzajú časy a už ste v nich, keď - aby ste 

konali správne v súlade s mojou náukou - sa 

budete musieť riadiť svojím úsudkom, 

založeným na mojom Evanjeliu, a budete 

musieť počúvať výlučne pravého pápeža. V 

týchto časoch mnohým biskupom a kňazom už 

chýba viera. Prichádzajú strašné časy krízy a 

zmätku pre moju Cirkev! Ale medzi mojimi 

vernými kresťanskými laikmi nebude 

nedostatok opravdivých vodcov, ktorí budú 

verní mojej náuke a plní viery vo mňa. 

Áno, dcéra, nie si povinná (a to ani teraz) a ani 

nebudeš povinná poslúchať, keď nejaký biskup 

alebo kňaz ti nariadi niečo spôsobom, ktorý je v 

rozpore s učením najvyššieho veľkňaza, úradujúceho pravého pápeža. Môže sa stať prípad, keď biskup 

alebo kňaz budú mať pravdu v mnohých veciach, súhlasne so Svätým Otcom, ale budú sa s ním 

rozchádzať v inom bode, kladúc svoje vlastné rozumové kritérium (pre svoju krízu viery) v opozícii s tým, 

čo vyhlásil Svätý Otec alebo jeho predchodca, čiže pápež pred ním. V tomto osobitnom prípade si povinná 

poslušnosťou biskupovi alebo kňazovi vo všetkom, čo vidíš, že je v súlade so Svätým Otcom a s náukou 

Cirkvi, ale nie si povinná poslúchať v tom, čo popiera alebo je v rozpore s tým, čo vyhlásil pravý a 

momentálne úradujúci Svätý Otec, alebo je proti tomu, čo žijúci pápež prijíma ako platné od predchodcu. 

V tomto prípade NEMUSÍŠ POSLÚCHAŤ. A nebude to neposlušnosť, lebo v tom osobitnom prípade 

ten biskup alebo kňaz nie je v jednote alebo poslušnosti s pravým a úradujúcim Svätým Otcom. Pamätaj, 

neomylnosť spočíva iba vo Svätom Otcovi. Biskupi a kňazi môžu urobiť chyby, ak nie sú v jednote s ním, 
ak uprednostňujú svoje osobné kritériá (vedení pýchou). 

Dám ti jeden príklad: Je mnoho kňazov, ktorí dali “povolenie”, alebo ktorí radia ženám používať všetky 

možné antikoncepčné prostriedky, ktoré nie sú prirodzené. To je úplne proti učeniu Cirkvi a proti náuke, 

ktorú učí pápež. V tom prípade nemáš - zdôraznujem to, NEMÁŠposlúchať takého kňaza, ktorý dáva 

takéto “povolenie”. NIE, lebo je to v protirečení s tým, čo učí a podporuje Svätý Otec. Avšak ten istý kňaz 

ťa môže viesť v mnohých iných oblastiach, a ak jeho rada je v súlade s učením Cirkvi a špecificky s 

učením pápežov, vo všetkých týchto iných oblastiach ho máš poslúchať, ALE NIE V TÝCH, KTORÉ SA 

LÍŠIA OD UČENIA PÁPEŽA… A to isté kritérium sa má zachovávať aj pookiaľ ide o biskupov. Vo 

všetkom ich treba poslúchať, OKREM toho, čo je iné ako učenie pravého, úradujúceho pápeža alebo jeho 
predchodcu. 
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Životne dôležitý dekrét 

Predchodca Jána Pavla II., pápež Pavol VI., osvietený Duchom 

Svätým, predvídal nadchádzajúcu dobu, v ktorej budú 

mnohoraké prejavy z Neba tým najmenším z mojich detí (podľa 

múdrosti tohto sveta  “slabým a nevedomým”), epochu, v ktorej 

bude splnené proroctvo proroka Joela: 

Potom vylejem svojho ducha na každé telo a budú prorokovať 

vaši synovia i vaše dcéry; vaši starci budú mávať sny a vaši 

mládenci budú mať videnia. Aj na služobníkov a služobnice 
vylejem v tých dňoch svojho ducha. 

          (Joel 3, 1-2) 

(A hoci vo svojom historickom kontexte toto proroctvo bolo dané ľudu 

Izraela, Izrael znamená a predobrazuje môj veriaci ľud, mojich 

vyvolených, tých, ktorí si ma zvolia ako svojho Boha, Pána a Mesiáša, 

to znamená ktoréhokoľvek verného kresťanského syna alebo dcéru 
mojej Cirkvi.) 

Takže pápež Pavol VI., vediac, čo je v blízkej budúcnosti 

prichystané pre Cirkev, vydal v roku 1966 Dekrét, 
prostredníctvom ktorého ustanovil: 

ÚPLNÚ A KOMPLETNÚ SLOBODU VERIŤ, HOVORIŤ A PÍSAŤ  O ZJAVENIACH, VÍZIÁCH a 
LOKÚCIÁCH všetkým svojim deťom. 

(Tento dekrét nebol nikdy uverejnený -  tento stav dosiahli jeho nepriatelia.) 

Všimni si, čo bolo povedané: ÚPLNÚ A KOMPLETNÚ SLOBODU. To znamená, že moje deti, deti mojej 

Cirkvi, mojej pravej Cirkvi NEPOTREBUJÚ vôbec žiadne povolenie vyjaviť čokoľvek v tejto 

oblasti: NEPOTREBUJÚ POVOLENIE od žiadneho biskupa, od žiadneho kňaza, lebo povolenie a súlad s 

cirkevným právom bolo dané samotným Svätým Otcom, a biskupi, ktorí sú v spoločenstve a zjednotení s 
pápežom majú povinnosť rešpektovať túto skutočnosť ako takú. 

A keďže dokument nebol anulovaný terajším úradujúcim pápežom Jánom Pavlom II., znamená to, že on 
to potvrdzuje a odobruje. 

Preto ktorýkoľvek biskup alebo kňaz, ktorý uplatňuje iné kritérium od tohto, NEKONÁ v súlade s 

nariadením Svätého Otca. 

Dcéra, aplikácia tohto ŽIVOTNE DÔLEŽITÉHO kritéria bude mať najvyššiu, najväčšiu a najvážnejšiu 

potrebu. Hovorím ŽIVOTNE DÔLEŽITÉHO, pretože aplikácia tohto kritéria dá mojej Cirkvi život, akoby 

nová a oživená miazga mala kolovať a bude kolovať v jej žilách. Áno, dcéra, bude to miazga, ktorá vyteká 

zo samotného Neba, od samotného vášho Boha, ktorý sa vo svojom Milosrdenstve a Láske zjavuje svojim 

slabým a malým deťom, aby skrze nich Cirkev prijala túto božskú miazgu, ktorú do nej vlieva Stvoriteľ, tá 

Cirkev, ktorú jeho Syn zanechal na zemi. A táto miazga bude kvasom a životnou energiou pre jeho novú a 
pravú Cirkev, ktorá povstane z popola ako jedna, svätá a očistená. 

Dcéra, každý biskup, kňaz alebo laik, ktorý bude používať kritérium odlišné od toho, o ktorom 

hovorím,ZOSTANE V OMYLE, lebo bude užívať kritérium odlišné od toho, ktoré bolo ustanovené a 

odobrené ako také Svätým Otcom. 

Ja, tvoj Ježiš a Mesiáš, Večný Veľkňaz Kraľujúci v každom jednom z veľkňazov, ktorí ma 
predstavujú. Ja, tvoj Ježiš, ktorý ťa miluje. 

FOTO: (a) 



44 
 

Naša anketa zo Sečoviec 

Sečovské Ohnisko 

Na našom stretnutí pod názvom Ohnisko dňa 17. júla 2004 Pri brale sme oslovili viacerých 

účastníkov , ktorí sa tu zišli z rôznych kútov Slovenska. Na  otázku, prečo prišli a ako vnímajú 
našu súčasnosť, nám poskytli tieto svoje vyjadrenia.  

 - Božena Vyšinská: Sme z Turzovky, prišli sme sem s  rodinou, aby sme 

podporili našu Nebeskú Mamičku, a za nás - slovenský národ - troška 

zabojovali. 

  Keď Matka Božia chodí medzi nás, má človek pocit, že to Nebo nie je nejako 

ďaleko od nás,  že Ona je tiež veľmí blízko nás, a potom sa človeku lepšie 

bojuje a zapája do apoštolátu, modlitby a obety, keď cíti tú ochranu a Ona - 

Panna Mária - nám prichádza na pomoc. A tá Jej láska ku slovenskému národu, 

ktorú Ona vyjadruje, k tej našej krásnej zemi - myslím, že je za čo bojovať.. 

Nemáme tu všetky deti, celkom je ich päť. Jednu máme v Medžugorí, šla tam 

pomáhať. Teraz sme tu preto, lebo vieme, že Matka Božia sem dnes určite 
príde.  

* * * * * *  

- Vladimár Balogh zo Žehne pri Prešove, 35 ročný 

Doviedla nás sem Panna Mária. Boli sme aj v Levoči, chodíme aj do Turzovky a do 

Litmanovej. A tak sme aj tu. Veríme, že tu teraz je... Každý z nás v to verí. Sme tu 
dva autobusy, je nás tu deväťdesiat. Treba tu kaplnku postaviť. Tá tu chýba.   

* * * * * 

- Mária Baloghová, 54 rokov: Mám jedenásť detí, väčšinou sú dospelé, najmladší 

má 14 rokov. Zvládam to dobre. Pána farára máme dobrého, máme pekný kostol... 

Panna Mária nám pomáha, chodíme na odpusty aj do Levoče, keď dá Pán  Boh, prídeme zase. Tu sú moje 

dcéry Júlia, Jana, Lucia. Je tu krásne, veľmi pekne. Ruženec sa spolu modlíme, chodíme do kostola, Pannu 
Máriu máme veľmi radi.  

* * * * * * * 

- Mária Doľáková, Malé Ozorovce: 

Rosu odoberám od začiatku, veď som aj členka Magnificatu, na Litmanovú chodím 

pravidelne. Ja som tu prvou  pútničkou. Prišla som sem opekať slaninu, práve toho 

sedemnásteho a videla som, že sa tu sestričky modlia. Potom som už chodila 

pravidelne. Sestrička Agáta tu mala zjavenia a hovorila posolstvá. Tak sa ma to 

dotýka a hovorí mi , že to zjavenie  tu je pravdivé. Panna Mária sa zjavuje, aby 

sme sa kajali a aby nás ochránila. A že prišla až sem, do našej dediny, to ma 
dojíma... 

A ak je to od Boha, tak to nezanikne, tak ako v Litmanovej. Teším sa, že tu 

budeme mať pútnické miesto. 

* * * * * * 

- Ján Domanič, Sečovce: Ľudia majú záujem sem chodiť, zastaviť sa to nedá, 

vidím tu ešte určitú ostýchavosť, ale chodia.  Moja matka má 80 rokov. 
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  Chodila do Litmanovej, teraz sem. Hoci Panna Mária je všade. Aj v tomto krásnom prostredí. Tu sa 

otvorilo Nebo. Ľudia majú požiadavky, a snažíme si to spĺňať. Nie sú to nároční ľudia. Babka príde zo 

vzdialenosti 500 kilometov a nechce sa ani tých posledných kilometrov zviezť v mojom  aute, ale ide peši, 
chce to prežiť...  My by sme sa mali obracať na týchto pútnikov, nie oni na nás... 

* * * * * * * 

- Ján Ostapčuk, Sečovce: Je to tu na dobrú vec, ale každý to musí prijať z vlastného presvedčenia. 

Nezáleží na tom, či je niekto domáci alebo nie. To závisí od srdca. 

* * * * * * *  

- Eva Kačunová, Sečovce: Som Sečovčanka. Ku Bralu nemám ďaleko. Prichádzam sem nielen toho 17-

teho dňa v mesiaci, ale aj inokedy. Keďže sa viac ako 10 rokov starám o svojich rodičov - starých a 

chorých, nemôžem prichádzať na takéto stretnutia do iných pútnických miest. Keď som sa dozvedela, čo 

sa tu deje, prvé čo ma napadlo, bolo to, že Panna Mária prišla bližšie, aby som sa aj ja mohla zúčastniť na 

takomto stretnutí aspoň chvíľu. 

Akým mám z toho pocit? Jedným slovom -  dobrý. Samozrejme, že mám dobrý pocit aj pri posedení pri 

káve.  Ten dobrý pocit pri káve sa mi vzápätí rozplynie, ale ten z tohto miesta Pri Brale mi zostáva a núti 

ma zamýšľať sa sama nad sebou.  Pomáha mi pokojnejšie riešiť problémy, s ktorými sa stretávam. 

Návšteva tohto miesta – modlitba, poďakovanie za preukázané milosti a prosby o pomoc do ďaľších dní, 

ma robí pokornejšou a ohľaduplnejšou.  

* * * * * * *  

- Jozefína  Gavláková, Oščadnica: Priviedla ma sem láska ku Panne Márii a k 

Bohu. Jedine láska. A túžba. Všetko si Panna Mária riadi... Chodíme  aj do 

Litmanovej a Turzovky. Aby sme Panne Márii robili radosť, tak chodíme všade. A 

my  máme radosť z toho, že nás pozýva, že nám Duch Svätý osvietil rozum  že si 

to v srdci a v živote vážime. 

* * * * * * * 

- Kamila Beliančinová, Kysucké Nové Mesto: Zajtra mám meniny, tak 
oslavujem tu. Ja som sa druhýkrát narodila v Medžugorí, v roku 1989. 

 Bola som sedem krát operovaná. Zomrel mi manžel, bola som úplne duševne i zdravotne  na dne. 
Inžinierka Marienka Berešíková, kolegyňa, ma pozvala do Medžugoria. 

Pán Ježiš ma tam uzdravil. Tam som bola oslobodená. Teraz som Božie dieťa. Bolo  to 15. augusta – na 

sviatok Nanebovzatia Panny Márie.  Mne nevadí, že pútnických miest je veľa. Pretože Panna Mária volá 

svoje deti všade. Napríklad sestrička Agáta.  Včera som to videla na tom filme, ktorý sa tu premietal. 

Prežívala som to s ňou. Prežívam duchovné radosti, je to úžasné..!  My sa máme radovať ako deti, ak nie 

sme ako deti, je to o ničom...  A predstavte si, keď som prišla do Medžugoria, tam ma ten zlý vzal „do 

parády“. Mala som úžasné pokušenia. Celý deň sme boli na sv. Omšiach. Potom keď pútnici rozprávali o 

svojich zážitkoch, tak som si povedala: Veď toto tu sú blázni. Ja som sem prišla medzi bláznov.  Čo tu ja 

robím? Asi  aj ja som blázon.  Ja som tých ľudí nemohla počúvať. Marienka sa ma potom pýtala: Čo 

plačeš? Hovorím jej: Ja nenávidím, vošlo do mňa zlo.  Potom sme prišli na to miesto, kde sme boli 

ubytovaní, a tam sa všetci modlili k Duchu Svätému,. Po modlitbe som upadla akoby do agónie, 

jednoducho som zostala ležať. A všetko to zlé odišlo. Ja som prosila o to, aby som sa vedela dobre modliť 

- a dostala som to. Dostávam v tejto modlibe, najmä sv. Ruženci, radosť.  To je modlitba srdcom.  A tu Pri 
Brale cítim, že som na správnom mieste... 

* * * * * * * 

- Eva Bartošová, Michalovce: Dnes sa stokrát opakuje to isté, najmä lož, až sa to 

stane pravdou. Ja som žila v USA. Je to krajina s najväčšou zločinnosťou, vraj 

demokratická,  má trest smrti, a sú vo veľkej kríze. A predsa tam nie je nijaká pokora, 
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tam je pánboh dolár. Z toho si berieme my príklad? Ale tu  chýba len povedať to známe „kráľ je nahý“. A 

keďže toto tu chýba, tak všetci navzájom žijeme v klamstve. Dnes je normálnym činom podvod a 

násilie.  Jediným cieľom je mať peniaze a ovládať svet. Boh nám dal slobodnú vôľu a rozum a je na nás, 

ako sa zariadime.  Ale keď tie signály, ktoré vnímam, ja si ich mám poskladať , a vedieť, akú dobu to 

žijem. Na mne je, čo si vyberiem.  Ja sa snažím vnímať posolstvá, voči ktorým nemôžem byť hluchá. 

Tí  však , ktorí by mali hľadať to, čo nás spája, zdôrazňujú to, čo nás rozdeľuje. A to je zle. Poukazujú na 

nepodstatné veci, čo nás rozbíja. Ale asi zatiaľ na iné nemáme. Ale vnímam, že táto doba je už vo 

vysokom štádiu, je vyzretá, že aj samotní duchovní sú zmätení z toho, ako sa zintenzívňujú zjavenia 

Panny Márie, a musia čeliť mnohým otázkam. Ľudia obyčajne nemajú odvahu ani sa informovať a 

zamýšľať sa. Počúvam – nič mi nehovorte, ja už nič nechcem počuť, mne je dobre,  mám svoju istotu. 
Proste ich to vyrušuje...  

* * * * * * *  

- Anna Gavalierová: Ja si myslím, že keď Boh má nejaký plán, tak ho uskutoční, a nájde si na to aj ľudí, 

ak ich potrebuje. Máme Boha počúvať, veriť Mu a hľadať Ho. Život je hľadanie Boha. Človek však musí 

kráčať a usilovať sa v tom. Ja si myslím, že aj hlas Panny Márie oslovuje veriacich, aby sa stali apoštolmi 

jej posolstiev.  Je to aj šanca pre Slovensko, keď nás volá na miesta svojho pôsobenia. 

Najpodstatnejšie  nie je to pútnické miesto, ale ten moment toho obrátenia sa a návratu,  a keď  človek 

nasleduje Boží hlas, dovedie ďaľších a ďaľších, u ktorých ide o večnú záchranu. Kde je hlas Boží, to sa dá 

poznať po ovocí. Tieto volania Panny Márie treba rešpektovať, pretože keď už dokážeme rešpektovať 

okultizmus, a rešpektujeme iné škodlivosti a ľahko ich prijímame, tak o to viac treba prijímať posolstvá, 
ktoré nás vyzývajú ju krížu a obeti.  Ako liek  pre záchranu seba aj svojich  blížnych. 

* * * * * * * * 

- O. Miroslav Pindroch, kňaz, Snina: Vidíme tu veľa Rómov, a je to veľmi dobrý úkaz. 

Dá sa povedať, že Rómom sa treba venovať, veď to posolstvo tu je najmä pre 

chudobných. Slovensko teraz veľmi potrebuje tú modlitbu, najmä teraz v rámci 

Európskej únie. Keď sa modlíme Anjel Pána, - nech sa mi stane podľa Tvojho Slova -

  tak sa treba modliť - my voláme po Božej  vôli. Tento ľud to cíti. Cíti tu aj pokoj a z 

toho potom vyplynie také rozhodnutie, v tom ich  živote. Tu vidíme, že to zhromaždenie 

je v duchu intencií modlitieb,  že skutočne vzývajú Ducha Svätého,  Pannu Máriu, ktorá 

sa zjavuje na mnohých miestach, ale vyzýva všade na pokánie, žiada pokoj, chce 
radosť, lásku, aby sa ľud mohol takto schádzať  modliť sa.   

Táto stredná generácia, ktorá prekonala aj postkomunistickú dobu, žije z tradície predkov.Toto východné 

Slovensko, aj táto bieda, žije z viery, nádeje a lásky, vďaka Bohu, vďaka našim otcom a matkám, ktoré 

nás takto vychovali vo vrelej viere k Bohu a Panne Márii. Skutočne im patrí za to veľká vďaka... 

Anketu pripravil: Anton SELECKÝ 
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Náš rozhovor 

O Euróskej únii, biskupoch, Panne Márii, histórii, Gibsonovi, o úprimnosti i 

farizejstve, názoroch i faktoch, dnešku i perspektívach 

Hlas na púšti? 

Rozhovor s Davidom Rejlom, vydavateľom časpisu Mezinárodní Report 

 Milí priatelia, prinášame Vám rozhovor o aktuálnych otázkach týchto dní s úspešným 

katolíckym vydavateľom Ladislavom Davidom  Rejlom, ktorý vydáva v Českej republike 

mesačník Mezinárodní Report. Je to nezávislý časopis, ktorý mnohí z Vás poznajú aj u nás na 

Slovensku. Z titulu nezávislosti má aj adekvátne problémy, podobne ako naša M ROSA. V 

poslednom čase ho zachraňovali čitatelia finančnou zbierkou. Prináša však informácie, ktoré sú 

pre našu dobu veľmi dôležité. 

 David (47-ročný) sa narodil v meste Dvůr Králové nad Labem. V roku 1978 

emigroval do USA, kde vybudoval úspešné nakladateľstvo.  Po Novembri 

1989 sa v roku 1993 vracia do Českej republiky, aby pomohol katolíckej 

žurnalistike. S manželkou Ivou je ženatý 16 rokov. Majú spolu päť detí – 

Kristínu, Tadeáša, Danielu, Mariannu a Terezu. Rejlovci žijú v súčasnosti v 

Ronove nad Doubravou. Založili spolu nakladateľstvo Triality s.r.o. a okrem 

prestížneho katolíckeho časopisu Mezinárodní Report vydávajú aj ďaľšiu 

duchovnú literatúru. My sme už rozhovor s Davidom uverejnili v auguste 

2001. Pri jeho nedávnej návšteve Slovenska sme si s týmto sympatickým a 

spriazneným katolíkom, ktorý je „v obraze dňa“, nenechali ujsť príležitosť, a 

tak Vám, milí čitatelia, ponúkame jeho odpovede na horúce otázky týchto 

dní. Veríme, že v nich viacerí z Vás nájdu súzvuk s vlastnými pocitmi... 

* * * * * * * 

- M ROSA: V poslednom čase sa na Slovensku vyskytli problémy okolo mariánskych zjavení, ako 

aj otázky kompetentného vyjadrenia sa chápania týchto udalostí a tiež udalostí týkajúcich  sa 

celospoločenského významu – napríklad globalizácie  sveta a EÚ. Ako to vnímaš ako katolík, 
podriadený svojej hierarchii? 

David REJL: Tieto problémy sú celosvetové. Tak ako na Slovensku, prebiehajú aj v Českej republike, v 

USA, proste všade. A ten prístup hierarchie je všade rovnaký. Len čo sa objaví problém, oni najskôr dlhší 

čas  predstierajú, že ten problém  prosto neexistuje. Keď už  nemôžu predstierať, že ten problém 

neexistuje, tak sa ho snažia nejako potlačiť. A keď ten problém pokračuje ešte ďalej, tak sa ho 
snažia  nejakými iniciátormi úplne umlčať.   

- M ROSA: Nedávno ste mali aj Vy problém v súvislosti s publicistikoou v Reporte, pokiaľ sa 

pamätám... 

David REJL: Najviac  nás kritizovali preto, že sme vystupovali proti Európskej únii. My sme si v žiadnom 

prípade nemysleli, že by sme  nejakým spôsobom mohli ovplyvniť výsledok vstupu do EÚ, to nám bolo 

jasné, že prehráme. My sme si však priali byť tým hlasom volajúcim na púšti,  ktorý hovorí – toto predsa 

nie je morálne, my nemôžeme podporiť organizáciu, ktorá uzákoňuje potraty, eutanáziu, manželské 

zväzky homosexuálov. My sme pre Európsku úniu, pre akékoľvek spojovanie akýchkoľvek ľudí na svete, 

ale vidíme, že my katolíci, ktorí predstavujú najlepšie organizovanú skupinu ľudí na svete, sme tu 
zosmiešnení a ingonoraní. 

- M ROSA: Česká republika je podľa štatistiky považovaná za jednu z najateistickejších krajín v 

Európe hneď po Albánsku. Česká biskupská konferencia zaútočila na katolícky Report  - 

napriek tomu, že tento Váš časopis háji základné normy viery a morálky, vlastne Evanjelia. 
Reportu  hrozil až zánik... 
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David REJL: Reportu hrozí zánik takmer od jeho počiatku. Pretože len čo sme sa dotkli nejakého 

problému v Cirkvi, stali sme sa terčom okamžitej kritiky. Totiž predstava, že Katolícka Cirkev je 

spoločnosťou svätých ľudí, je asi taká naivná, ako tvrdiť, že nemocnica je pre zdravých ľudí.  Kristus 
prišiel, aby povolal práve hriešnych, aby sa ujal tých chorých. 

  

- M ROSA: Ako sa cítiš ako vydavateľ časopisu, ktorý sa snaží pomáhať Cirkvi pri jej 
evanjelizačnej snahe? 

David REJL: Vôbec nemám pocit nejakého mesiášskeho syndrómu,  pretože to by som si nikdy sám 

nezvolil. To nie je nijaká príjemná pozícia, keď vieš, že mnohé z toho, čo povieš a lebo napíšeš, rozdeľuje. 

Jeden pán farár mi povedal: Pozri sa – ty napíšeš článok o antikoncepcii, a pritom Ti môžem povedať z 

mojej skúsenosti, že 80 až 90 percent katolíkov používa antikoncepciu. Takže oni sú prví, ktorí ťa 

odmietnu. Pretože dnes Katolícka cirkev už nie je taká jasná, nie je zreteľná v tom, čo hovorí, ale to sú 

akékoľvek oblasti... Keď si pozrieme pastierske listy, to sú  všetky akési také všeobecné,  vôbec nie 

konkrétne texty.  A keď sa dnes Cirkev už tak bojí byť definovaná, konkrétna a úderná,  tak to strašne 
privádza do zmätkov vnútri tejto Cirkvi. 

- M ROSA: Keď sa vrátim k Reportu – s potešením som 

zaregistroval Tvoju „esemesku“ pred dvoma mesiacmi, 18. 

mája, ktorú si uchovávam, keď hrozilo, že vyjde posledné 
číslo Reportu: Pokračujeme dál! Lidé si to vynutili! 

Z toho vidno, že čitatelia si tie informácie vyžadujú! Vaša 

hierarchia by bola najradšej, keby Report skončil (a to 

môžeme aplikovať zrejme aj na našu M ROSU), ale čitatelia 

Report proste chcú... 

David REJL: To je tým, že tá hierarchia ten svoj ľud nepočúva. Ak 

naši biskupi majú pravdu, a my sme tá „stratená ovca“ – a oni nás 

vidia  ako jeden okrajový problém, nejakých 

„fundamentalistických  katolíkov“ - malo by byť ich povinnosťou 

nás, „zblúdené ovečky“ z ich pohľadu priviesť naspäť do Cirkvi. Ak 

však máme pravdu my, pretože Report reprezentuje čitateľskú 

obec, ak to vezmeme podľa štatistiky -   asi 15 tisíc ľudí, ktorí ho 

čítajú  – a stotožňujú sa s tým Reportom, prečo nás biskupi schválne nepočujú? Prečo my katolíci, ktorí sa 

hlásia k tradícii,  nemáme taktiež miesto v tej Katolíckej cirkvi, keď tam má miesto kde kto? Keď to 

miesto tam majú ľudia, ktorí sa verejne hlásia k homosexualite, a sú to kňazi, ľudia, ktorí majú skutočne 

scestné názory, a pre nich  - je tá široká náruč Katolíckej cirkvi otvorená? To je presne ten problém, ktorý 

existuje v USA. To zatváranie očí pred existujúcimi problémami sa neuveriteľným spôsobom vracia. V 

podstate ja by som si strašne prial, aby Report skončil. Pretože tá práca nie je ani vďačná, ani finančne 

zaujímavá, je to ťažká práca. Na  začiatku tohto roku sme sa dostali k tomu, že tie peniaze nemáme,  v 

dôsledku prekrútenej správy z Biskupskej konferencie. Takto nejako pracuje diabol. Biskupi vydali 

vyhlásenie, ktoré je celkom správne a s  ktorým ja na 100 percent súhlasím, že Report  - pretože nemá 

cirkevné schválenie - sa nemá  predávať v kostole. Čo však urobil Katolický týdeník - dal palcový titulok „ 
Biskupi hovoria - nečítajte Report!“ No toto nikde nebolo povedané.  

- M ROSA: O našej M ROSE - bolo povedané, že nemá cirkevné schválenie a že to vraj znamená, 

že je zakázané ho čítať. Mať imprimatur je povolenie, a nemať imprimatur je zakázanie? Predsa 

imprimatur znamená odobrenie, že časopis neobsahuje vieroučné alebo mravoučné bludy, a že 
teda je schválený na vytlačenie - nič iné... 

David REJL: Ja myslím, že práve to zmätenie  jazykov, ktoré tu je, prichádza od našej Cirkvi samotnej. V 

USA väčšina časopisov, ktoré majú cirkevné schválenie, je heretická. Tam je to presne naopak. Aj spústa 

biskupov tam hovorí veci, ktoré nie sú správne. Takže tie časopisy, ktoré sa snažia držať tradície, nemajú 

cirkevné schválenie, pretože práve tento fakt  im pomáha držať sa autentického učenia Katolíckej cirkvi. 

Dnes cirkevné schválenie nie je pre tlač pomocníkom, ale  bičom. Dnes cenzor hovorí: Nedávajte to tam o 
tých potratoch, to nie je dobré, ľudia to už nechcú čítať. Čo to má spoločné s cirkevným schválením? 
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- M ROSA: Pred niekoľkými hodinami v rádiu Lumen bývalý biskupský tajomník Jozef Hrtús 

vyhlásil, že „ľudia už majú po krk kadejakých zjavení“. Niektorí biskupi tvrdia, že zjavenia 

sú  buď bludy, alebo po druhé, že pre veriacich „nie sú záväzné pre vieru“, a po tretie tieto 
zjavenia údajne „nikto nepotrebuje“.   Aký je Tvoj pohľad na tieto názory? 

David REJL: Čo sa mňa osobne týka, ja potrebujem všetky milosti na tejto planéte – Evanjelium, 

zázraky, svätých, všetk,o na čo si spomenieš, aby som sa udržal vo viere. Ak by to nebolo potrebné, 

tak  to nebudeme mať.  Samozrejme, že s pravými zjaveniami máme aj nepravé, s autentickou náukou 

Cirkvi máme aj heretickú náuku... My sa dnes nemôžeme spoľahnúť na tú dvojjazyčnú reč, ktorú dnes 
počujeme. Ten zmätok je tu vnútri Cirkvi. Ale kto to má filtrovať?  

Ja by som bol strašne rád, keby mi niekto povedal, že to nie je vôbec úloha Reportu  -  ja s ním súhlasím, 

ja hovorím, že ja to nechcem robiť, ale kto to teda urobí? Kto bude rozširovať tieto informácie, ktoré 

uvádzajú veci na pravú mieru? Pozrime sa do Nemecka, do USA a povedzme si úprimne – chceme mať 
takúto Cirkev?  

- M ROSA: Vezmime si fakt, že biskupi – tak českí, ako aj 

slovenskí – odporúčali ísť do Európskej únie, ktorú akosi 

máme evanjelizovať. Máme evanjelizovať spoločnosť, ktorá 

už dávno – a to negatívne – „evanjelizuje“ nás. Prešiel prvý 

máj, ako aj 17. jún 2004, kedy sa do ústavy EÚ  pojem Boh 

ani kresťanstvo nedostali. Teraz  sa divíme, čo sa to deje. Čo 

podľa Tvojho názoru bude nasledovať? 

David REJL: Za komunizmu sme mali slobodu náboženského 

vyznania podľa ústavy, a v podstate sme ju nemali. Takže to vidím 

ako zanedbateľné, či to tam je, alebo nie je. Chyba je skôr v tom, že 

my akoby sme nemali vedomie vlastnej sily. Keby dnes českí biskupi 

povedali, aby ľudia šli na Václavské námestie a za niečo sa 

postavili,  tak sa tam objaví len tá hŕstka „blúznivcov“ 

fundamentalistov a mariánskych pútnikov, ktorých oni dnes 

kritizujú. Cirkev upadá a stráca svoju autentickosť, už stráca tú soľ. 

Keby nás Kristus nedržal nad vodou,  keby sa neustále nediali tie 

zázraky, tak neviem... My vlastne potrebujeme toľko tých zázrakov, 

že je to neuveriteľné. My potrebujeme uvedomelých katolíkov, a 

naši biskupi musia hovoriť zreteľnou rečou.  Zmätenie jazykov sa 
však deje aj na najvyšších miestach vo Vatikáne. Čo máme potom očakávať od našich biskupov? 

- M ROSA: Sme v EÚ, nastúpi tu legislatíva - absolútne liberálna. Povedali sme si, že tu je 

hŕstka verných, ktorí chcú dodržiavať zásady a čistotu Evanjelia. Čo títo ľudia majú robiť a ako 
sa majú v tejto situácii zachovať?  

David REJL: Výnimočná doba si vyžaduje výnimočné postoje. My sme predtým mali spoločného 

nepriateľa. Mali by sme žiť podľa posolstva Fatimy. Pretože Fatima je autentické zjavenie, a skutočne tá 

odpoveď toho pôstu, ruženca, modlitby za obrátenie, je veľmi dôležitá.   V podstate v spúste ďalších 

zjavení Panna Mária neustále opakuje to isté. Takže pokiaľ by sme sa držali iba tej Fatimy, v podstate by 

sme robili aj všetko to, čo je povedané v ďalších posolstvách. Ale my namiesto toho, aby sme sa sústredili 

na to posolstvo, tak sa sústredíme na to, či je to alebo ono zjavenie pravé alebo nie. Ak už nič iné, tak 

robme to, čo Panna Mária hovorí a čo nám odporúča. Ale čo sa deje v skutočnosti? Dnes priamo vo Fatime 

dovolili  budhistom, aby tam konali svoje obrady, priamo pri hlavnom oltári zjavenia! Ale boh budhistov 

nie je naším Bohom! A my dnes v snahe vytvárať akési symbiózy ideme dávať vodu a oheň, a strácame 

prehľad o základnej pravde. A potom Cirkev upadá do horších  

Keby si teraz bol  v USA a v Bostonskej diecéze, kde prepukol škandál s pedofíliou kňazov, cítil by si pocit 

neuveriteľnej zrady, ktorá na nich vykonala hierarchia. Ľudia prestali chodiť do kostola, prestali dávať 

peniaze, na 60 farností  sa uzatvorilo iba v samotnom Bostone. Namiesto toho, aby sa biskupi k tomuto 

problému postavili čelom, naďalej dávajú hlavu do piesku a tvária sa, že tie sexuálne škandály spôsobilo 
niekoľko jedincov, ktorí to majú na svedomí, a dosť. 
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- M ROSA: Hovorí sa o poslušnosti. Na druhej strane sú tu skutočnosti, kde sa ukazuje, že 

hierarchia nie je neomylná, že s ňou niekedy aj ťažko v niektorých veciach možno súhlasiť. 
Navyše je tu sloboda myslenia, rozvoj Cirkvi... 

David REJL: My musíme predovšetkým poslúchať Krista. Ak vidíme 

rozpor medzi tým, čo  hovoril Kristus a čo učila Katolícka cirkev po 

stáročia, a medzi tým, čo sa tvrdí dnes, tak potom je niekde problém. 

Boh nám dal okrem lásky aj rozum a modlitbu, tak my sa modlíme o 

dary Ducha Svätého, a o dary rozoznávania. Ja budem hrozne šťastný, 

keď biskupi budú za nás toto rozoznávanie robiť a pomáhať nám v tom. 

Kde je to obrátenie, o ktorom Panna Mária hovorila vo Fatime? 

Normálny, bežný katolík túto skúsenosť nemá. A keď biskupi majú inú 

skúsenosť, tak žijú na inej planéte. Čím to je, že nie sme k nim 

úprimní? Kedy sa stalo, žeby biskup prišiel neohlásený k niekomu na 

návštevu, neohlásený na faru? Tu sa všetko vie dopredu, napečie sa, 

navarí sa, je upratané, a on sa potom spýta - Máte problémy? A oni 

povedia: Nuž - nemáme nič, v čom by nám Pán Boh s vaším 
požehnaním nepomohol. Nuž on požehná a odíde. 

- M ROSA: Kto teda je na vine alebo zodpovedný za túto 

situáciu? Mali sme tu predsa mučeníkov, dnes sa nám snaží 
pomáhať samotné Nebo... 

David REJL: Ja nehovorím, že biskupi sú zdrojom všetkých  problémov. To nie je pravda. Zdrojom 

všetkých problémov sme my sami.  Každý z nás. Pretože biskupi sú tiež len ľudia. Ak si myslia, že 

zjavenia, svätí, zázraky, sú okrajové problémy Cirkvi, tak potom skutočne žijú v úplne inom svete. Ja si 

myslím, že tie úkazy a tie zjavenia sú tu preto, aby dochádzalo k väčším obráteniam. Veď aj tá krv 

mučeníkov, preliata za komunizmu za tých 40 rokov, vychádza dnes navnivoč! Veď je to hrozná neúcta 

voči nim, keď dnes ľudia nemajú záujem pamätať si to, čo sa tu dialo! Mladí ľudia znova 

veria  komunizmu! Kde je tu teraz v tom Katolícka cirkev? Katolícka cirkev predstiera, že je všetko v 

poriadku. Stačí, keby sme sa nejakým spôsobom spojili v Európske únii, že tu všetko zachránime. Aj naši 

českí biskupi hovoria - Nuž my tu teraz budeme spoločne so Slovákmi a Poliakmi bojovať. Kde sme 

však boli včera a predvčerom? Tak na  toto, aby sme spolu so Slovákmi a Poliakmi bojovali, potrebujeme 

Európsku úniu? Ak nedosiahneme nič uprostred vlastnej krajiny, tak my predstierame, že niečo dokážeme 
v pohanskej Európe proti Francúzom, Angličanom, Nemcom?  

- M ROSA: Predsa však sedem nových členských štátov sa zasadilo o zmienku o Bohu a 
kresťanstve v ústave EÚ a snaží sa o to  aj naďalej... 

  David REJL: Veď je to trápne! Už na začiatku ich prosíme, aby v európskej ústave bola nejaká zmienka 

o kresťanstve! Namiesto toho, aby sme tam prebojovali ochranu nenarodeného života, aby sme tam 

podporili rodinu, tak prosíme! Čo nám dajú? Niekoľko odrobiniek pod stolom? Veď máme na oveľa viac! Tu 

však nejde o to, ísť do nejakej vojny, ale predovšetkým do duchovného zápasu. My sme však tak veľmi 

ukolísaní, že máme pocit, že vojna sa už skončila, že my sme ju vyhrali, a tá Európska únia je proste 

víťazstvo! Kde je dnes diabol? Povedz mi organizáciu, kde sa ten diabol votrel. Do Talibanu?  Je proste 

všade! Mne je neuveriteľne ľúto, že Cirkev v dnešnej dobe  potrebuje taký časopis, ako je Report, alebo 

Světlo, alebo M ROSA. Pretože vôbec nie je príjemné poukazovať na rany na sebe, tak ako nie je príjemné 

ukazovať na matku, ktorá šla za biskupom a povedala mu - Váš kňaz, katolícky kňaz, zneužil štyroch 

mojich synov. Čo s tým budeme robiť? A biskup jej povedal: Ja vás zaväzujem, aby ste o tom nikdy s 

nikým nehovorili! . Toto sa udialo v Bostone, a takýmto spôsobom sa riešili tieto problémy. A my si 

myslíme, že ak biskup dokáže povedať matke štyroch detí zneužitých jeho kňazom, aby mlčala, že sa 

dokáže postaviť čelom nejakému teologickému problému? Myslí, že keď jej sľúbi, že veci napraví a dá toho 

kňaza do inej farnosti, kde ten ďalej pôsobí a potom mu ešte pošle list, v ktorom mu ďakuje za roky 

služby – a existujú stovky dokumentov, ktoré svedčia o opaku! A  laik alebo kňaz, ktorý sa drží tradície, je 
skoro poslaný do Užhorodu na Ukrajinu, aby tu nikomu neprekážal!  

Zhováral sa: Anton Selecký 

(Dokončenie v budúcom čísle) 

http://www.magnificat.sk/old/mrosa/0904/rozhovor.htm
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Výročie / Sviatok / Pošta dôvery 

Myšlienky z kázne vladyka Milana Chautura  na sviatok sv. Cyrila a 

Metoda 5. júla 2004 v Sečovciach  

Kým je čas 

Svätý Otec vyjadril poľutovanie nad faktom, že do Európskej Ústavy sa 

nedostala ani len zmienka o Bohu či kresťanských koreňoch Európy. Teda 

bolesť sv. Otca je opodstatnená... My však povieme - ale čo maličký 

človiečik môže zmôcť v takom konglomeráte štátov, akým je Európa? Ak by 

takto rozmýšľali Cyril a Metod, nikdy nie sme pod cyrilometodskou 

tradíciou. Na počiatku bolo Slovo -  a tam treba vidieť aj ten termín Slovo -

Slováci.  Slovania. Ale my  nie sme ešte natoľko vžití do tej cyrilometodskej 

tradície, že by sme  v ich duchu chceli presiahnuť svoju malosť, a videli 
veľkosť Božiu, ktorá robí veľké činy  cez malých ľudí. 

Boh ale potrebuje našu slobodnú vôľu. Ak si to včas uvedomíme. Pretože 

môže prísť aj obdobie, že už na to nebude čas. Vo veľkej francúzskej 

revolúcii Istý človek napísal na stenu chrámu: Francúzsko chce opäť veriť v 

Boha! Avšak už bolo veľmi neskoro. Veríme, že my tak nechceme dopadnúť. 

 My nechceme už bedákať nad tým, že sme boli likvidovaní, a že naša gréckokatolícka Cirkev toľko 

vytrpela, ale chceme pozitívne  ísť dopredu. Máme na to predpoklady, len treba sa nám dnes znovu 

zobudiť. Chcem prosiť aj našu nebeskú Matku, aby na jej príhovor  to krásne bohatstvo, ktoré nám naši 
vierozvestcovia priniesli vo viere v Krista, sme nestratili, ale aby sme ho s Božou milosťou zveľadili. 

Zaznamenal: (anse) 

 

V Austrálii: Za rodné Slovensko 

  

Drahý pán Selecký! 

Vďaka Vám, že ste sa podujali na takú dôležitú úlohu - zverejňovať posolstvá našej drahej 

Matky, ktorá neprestáva napomínať svoje dietky, chtiac, aby sa vrátili k jej Synovi. Lebo ona 

vie najlepšie, čo znamená večnosť a večné zatratenie. 

Teraz chodím do Kostola sv. Jána. Starám sa o čistotu v kostole, periem veci, ktoré sa používajú na oltári, 

nosím kvety a dohliadam na Kaplnku Eucharistie, kam sa príde mnoho ľudí klaňať Ježišovi - vo dne v noci. 
Taký kostol pretrvá, kde fungujú takéto adorácie prevelebnej Oltárnej sviatosti! 

Modlím sa za všetko duchovenstvo na každodennej sv. omši: „Ježišu, daj našim pastierom múdrosť, 
odvahu, silu a lásku, aby dokázali viesť Tvojich ľudí k Tebe!“ 

Pán Selecký, treba sa nám ešte viac modliť, ako sme sa modlili dosiaľ, aby sme boli hodní byť zarátaní do 

toho malého zvyšku verných, ktorým je prisľúbená aj večná odmena. Aj tento malý zvyšok verných 

zachráni Kristovu Cirkev v „novej ére pokoja“, ktorá bude pokračovať (!) a brány pekla nič proti nej 
nezmôžu! 

Nech nám v tomto poslednom boji proti všetkým diablom Panna Mária pomáha! Pod jej plášť Vás 
a celé moje rodné Slovensko zveruje a modlí sa za obrátenie hriešnikov Vaša čitateľka v Austrálii.          

A. Jenčíková 
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Anna Katarína Emmerichová bude 
blahorečená 

Nemecká mystička Anna Katarína Emmerichová (1774 
- 1824) bude dňa 3. októbra v Ríme blahorečená. 

Münsterskej diecéze to oznámil vatikánsky Štátny 

sekretariát. „Blahorečenie rehoľníčky, známej ako 

münsterská mystička, nás napĺňa veľkou radosťou a 

hlbokou vďačnosťou,” zdôraznil biskup Reinhard 

Lettmann a vyzval veriacich svojej diecézy, aby sa vo 

veľkom počte zúčastnili na slávnosti jej blahorečenia.„Anna 

Katarína Emmerichová nám svojou láskou k Ježišovi 

ukazuje základ nášho kresťanstva,” povedal biskup 

Lettmann. Pôsobenie budúcej blahoslavenej ukazuje, že 

niekto môže aj zo smrteľnej postele dávať radu, útechu a 

vieru.           (mg) 
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Krátke správy / Rôzne 

Na pápežovej pútnickej ceste očakávajú 400 000 pútnikov 

Ján Pavol. II. a Lurdy 

Na pútnickej ceste pápeža Jána Pavla II. do Lúrd 14. a 15. augusta sa 

očakáva približne 400 000 pútnikov. Stotisíc z nich by malo do Lúrd 

pricestovať vlakom. Francúzske železnice SNCF plánujú vypraviť 

niekoľko osobitných vlakov. 

Dôvodom pripravovanej návštevy najvyššieho predstaviteľa rímskokatolíckej 

cirkvi v Lurdoch je 150. výročie vyhlásenia dogmy o Nepoškvrnenom počatí 
Panny Márie prostredníctvom pápežskej buly Ineffabilis Deus v roku 1854. 

Za potvrdenie dogmy sa považujú slová ženy, ktorá sa v roku 1858 zjavila 

lurdskej vizionárke Bernadette Soubirousovej a povedala o sebe: „Som 

Nepoškvrnené Počatie.“ Teológovia zdôrazňujú, že Pius IX. neohlásil nijaké 

nové učenie. Dogma z roku 1854 len zahŕňa názor, ktorý od raného 
kresťanstva zastávajú teológovia aj jednoduchí veriaci.        (TASR) 

 

Mons. Ján Sokol Petrovi Seleckému: 

Chcú nás rozdrobiť 

Drahý brat v Kristovi, 

ďakujem Vám za list z 26. 3. 2004 a priložené 

audiokazety a tiež fotodokumentáciu. 

Veľmi ma teší, že otec národa Andrej Hlinka našiel napokon po 

dlhých rokoch dôstojné miesto odpočinku v Mauzóleu v 

Ružomberku. Bola to veľmi významná chvíľa pre celý náš 

národ a len trochu sme tým splatili dlh tejto mimoriadne 

významnej osobnosti našich dejín a Cirkvi. 

Veď je nám všetkým úplne jasné, že bez tejto charizmatickej 

osoby, by sme dnes ako národ neexistovali. On prebudil a 

povzbudil aj váhajúcich a nevšímavých a jeho obrovský entuziazmus sa preniesol aj na ostatných. Dnes 

nám veľmi chýba. Pretože aj v súčasnosti nás chcú rozdrobiť a rozhádať a hľadajú a oslovujú takých, ktorí 

k tomu prikývnu. To je veľké nebezpečenstvo. Ale usilujme sa a podnecujme v sebe nádej, že Pán nás 
neopustí ani v týchto zložitých časoch. 

Žehná Vám vďačný arcibiskup-metropolita 

 


